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REVISTA PRESEI 
 

 OUG pentru salariile din sănătate. Ce se întâmplă cu sporurile angajaților 
Guvernul adoptă astăzi o Ordonanță de urgență menită să rezolve problemele apărute în salarizarea angajaţilor 
din sănătate și din educaţie. 
OUG ar urma să „creeze cadrul legal necesar pentru ca niciun angajat din sistemul sanitar să nu obţină venituri 
sub nivelul celor aferente lunii februarie 2018” şi că va fi întocmită o procedură de aplicare a reglementărilor în 
domeniul salarizării, a anunțat Viorica Dăncilă, la începutul ședinței de Guvern. 
„Introducerea unor corecţii pentru acele categorii de personal ale căror drepturi salariale nete aferente lunii 
martie sunt mai mici decât cele plătite în luna februarie 2018: scoaterea sporului de gardă din calculul procentului 
de 30%, parte variabilă din totalul cheltuielilor salariilor de bază, pentru spitalele monospecialitate, serviciile 
judeţene de ambulanţă şi serviciul de ambulanţă Bucureşti-Ilfov, majorarea procentului care se aplică asupra 
sumei salariilor de bază. De asemenea, stabilirea salariilor de bază pentru funcţiile de director îngrijiri, asistent-şef 
serviciu ambulanţă şi asistent medical şef în funcţie de salariul de bază aferent funcţiei de asistent-şef şi, 
respectiv, asistent medical principal cu studii superioare”, a spus Dăncilă. 
„După intrarea în vigoare a reglementărilor ce fac obiectul unei Ordonanţe de Urgenţă care va fi supusă aprobării 
în şedinţa de guvern de mâine, se creează cadrul legal necesar pentru ca niciun angajat din sistemul sanitar să nu 
obţină venituri sub nivelul celor aferente lunii februarie 2018. Însă, pentru că acest lucru să se întâmple, 
managerii unităţilor sanitare trebuie să aplice în literă legii toate aceste prevederi. Va fi întocmită o procedura de 
aplicare a reglementărilor în domeniul salarizării”, a spus și ministrul Sorina Pintea, marţi, la un curs de 
perfecţionare în domeniul salarizării angajaților din sănătate. 
În 8 mai, după aproximativ douăsprezece ore de negocieri cu sindicatele din sănătate, ministrul Sănătăţii, Sorina 
Pintea, a anunţat că s-a ajuns la concluzia că legea salarizării şi regulamentul sporurilor au fost aplicate subiectiv 
de către spitale şi că s-a decis modificarea legii salarizării, fără însă a fi modificată plafonarea sporurilor la 30%. La 
rândul lor, reprezentanţii Sanitas au anunţat că renunţă la greva generală programată pentru 11 mai, fiind 
încheiat un acord cu Executivul. Documentul prevede, între altele, acordarea unei sume compensatorii pentru 
toţii angajaţii din sistemul sanitar care au înregistrat diminuări de venituri nete faţă de nivelul lunii februarie 2018, 
păstrarea actualelor limite prevăzute în Regulamentul de sporuri în vigoare, cu garantarea pragului minim, 
crearea posibilităţii depăşirii procentului de 30% pentru spitalele mono-specialitate, servicii judeţene de 
ambulanţă şi Serviciul de Ambulanţă Bucureşti-Ilfov, excluderea sporului de gardă din calculul pentru stabilirea 
plafonului de 30% şi reluarea negocierilor la Contractul Colectiv de Muncă. 
Ministrul Muncii, Lia Olguţa Vasilescu, spunea că modificările la Legea salarizării vor viza strict modul de acordare 
a sporurilor, nu şi grila de coeficienţi sau alte prevederi ale actului normativ, cu excepţia coeficientului pentru 
director de îngrijiri, unde se va reveni la forma iniţială a legii din iulie 2017. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Sindicatele din Poliţie, SOLICITARE de ultimă oră pentru ministrul Carmen Dan, pe tema modificării statutului 
poliţistului 
Federaţia Sindicatelor Naţionale ale Poliţiştilor şi Personalului Contractual din România (FSNPPC) a transmis, 
miercuri, o scrisoare ministrului de Interne, Carmen Dan, în care-şi exprimă nemulţumirea faţă de propunerile de 
modificare a Statutului poliţistului şi cer o dezbatere publică transparentă, anunţă News.ro. 
FSNPPC a transmis, miercuri, o scrisoare ministrului Carmen Dan care cuprinde cinci puncte prin care sindicaliştii 
ăşi exprimă nemulţumirea faţă e modificările la Statutul poliţistului. 
În primul rând, poliţiştii nu sunt de acord cu punerea la dispoziţie a poliţiştilor cercetaţi disciplinar. 
”Nu suntem de acord cu propunerea de a legifera punerea la dispoziţie a poliţistului atunci când împotriva 
acestuia a fost dispusă o cercetare disciplinară (iar rezultatul acesteia nu este cunoscut şi nu a putut fi contestat 
de către poliţist), deoarece în acest mod s-ar creea o pârghie subiectivă/politică şi injustă, la îndemâna 
managerilor, pentru exercitarea unei presiuni psihice şi intimidarea anumitor subordonaţi”, se arată în scrisoare. 
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De asemenea, poliţiştii nu sunt de acord cu propunerile ce vizează înlocuirea din funcţiile de conducere, în baza 
unor evaluări ale unor comisii. 
”Nu suntem de acord să modificaţi Statutul, în sensul de a legifera schimbarea poliţistului din funcţia de 
conducere obţinută prin concurs, în urma unei simple evaluări a activităţii acestuia, deoarece se creează premisa 
exercitării unui act managerial defectuos sau direcţionat spre rezultate oneroase/politizat, în raport cu posibile 
indicaţii subiective ale persoanelor cu funcţie de conducere superioară şi, de asemenea, s-ar încălca principiul 
simetriei”, mai spus sindicaliţii din Poliţia Română. 
Aceştia sunt şi împotriva mutării poliţistului, temporară sau definitivă, în interesul serviciului, fără acordul 
acestuia, ”deoarece se creează premisa subiectivă şi neprincipială, la îndemâna managerilor, de a îndepărta dintr-
o funcţie o anumită persoană, pe criterii evazive/politice”. 
Sindicaliştii precizează că, în trimestru III 2017, au transmis, în scris, un set de 60 de amendamente la Statutul 
politistului, care vizau formarea profesională, acordarea gradelor profesionale şi promovarea în funcţie, 
relaţiile/raporturile de serviciu, acordarea compensaţiei pentru chirie, ajutorarea personalului care doreşte 
achiziţionarea unei locuinţe, asigurarea gratuită a asistenţei, medicamentelor şi serviciilor medicale, protecţia 
juridică a demnităţii, imaginii şi datelor personale ale poliţiştilor, protecţia din punct de vedere al integrităţii fizice, 
sănătăţii şi securităţii în muncă, obligativitatea angajatorului de a asigura mijloacele logistice pentru desfăşurarea 
misiunilor, acordarea ajutoarelor financiare, la trecerea în rezervă, cu drept la pensie. 
”În temeiul Legii 52/2003 privind transparenţa decizională în administraţia publică, vă solicităm să organizaţi o 
dezbatere publică, pe forma finală a proiectului actului normativ în discuţie, în prezenţa reprezentanţilor 
organizaţiilor sindicale reprezentative, a mass-mediei ş.a.”, se mai arată în scrisoarea sindicaliştilor. 
Ministerul Afacerilor Interne (MAI) a supus, marţi, dezbaterii publice modificările la Statutul poliţistului, motvând 
că acestea sunt necesare din cauza deficitul de personal şi nevoii de a corecta anumite prevederi care au fost 
declarate neconstituţionale. 
Modificările vizează descentralizarea mecanismului de acordare a gradelor profesionale, reglementarea situaţiilor 
care facilitau pensionarea în jurul vârstei de 40 de ani, dar şi introducerea posibilităţii decontării asistenţei juridice 
şi asistării, de un avocat, pe timpul cercetării disciplinare. 
De asemenea, se stabileşte un mecanism pentru eliberarea din funcţii de conducere a poliţiştilor cu deficienţe în 
îndeplinirea atribuţiilor manageriale, evaluarea acestora urmând a se realiza pe baza unor criterii. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Salariile din industria de apărare, acordate indiferent de comenzi 
Guvernul a adoptat, miercuri, o Ordonanţă de Urgenţă prin care se vor putea acorda banii necesari pentru 
menţinerea personalului specializat din industria de apărare. 
"În şedinţa de Guvern de astăzi a fost adoptată o ordonanţă de urgenţă care modifică şi completează legea 
232/2016 privind industria naţională de apărare (...) E o măsură care corectează anumite deficienţe în legea 
industriei de apărare adoptată în anul 2016, în sensul că se procedează la simplificarea procedurii de autorizare şi 
înscriere în registru a operatorilor economici care au capacităţile pentru apărare în industrie", a anunţat, miercuri 
purtătorul de cuvânt al Executivului, Nelu Barbu, informează Agerpres. 
 
Potrivit purtătorului de cuvânt al Executivului, este vorba de banii care se alocă pentru menţinerea personalului 
specializat din industria de apărare. 
 
"După ce această ordonanţă de urgenţă va intra în vigoare, se va putea permite (...) autorizarea şi înscrierea în 
registru a operatorilor economici cu capital de stat din industria de apărare şi se vor putea acorda sume de bani 
necesare pentru menţinerea personalului specializat din industria de apărare, un instrument ce asigură faptul că 
industria de apărare românească şi expertiza de specializate nu vor fi afectate de fluctuaţiile de comenzi. E vorba 
despre banii de nucleu (...), adică suma de bani care se alocă pentru menţinerea personalului specializat din 
industria de apărare", a mai afirmat Nelu Barbu.  
(Sursa: Digi 24) 
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 Parlamentul a dat undă verde defrișărilor în zonele cu păduri virgine 
Parlamentul ignoră avertismentul de infringement și adoptă legea care permite folosirea ariilor protejate și 
rezervațiilor naturale pentru lucrări de utilități publice. 
Deși Ministerul Mediului a avertizat că România riscă o nouă procedură de infringement din partea Comisiei 
Europene, Camera Deputaților, ca for decizional al Parlamentului, a adoptat proiectul de lege care permite 
scoaterea definitivă și folosirea suprafețelor din zona ariilor protejate pentru proiecte de utilități publice, 
potrivit Profit.ro. 
Deputații au introdus doar obligativitatea ”respectării legislației europene” și evaluării impactului asupra mediului 
în cazul sit-urilor Natura 2000.  Polonia a fost dată deja în judecată de Comisia Europeană pentru că a dispus tăieri 
într-una din ultimele păduri virgine din Europa, și anume pădurea Bialowieza. Pădurile virgine sunt ecosistemele 
forestiere care nu sunt afectate semnificativ de intervenția omului. 
(Sursa: profit.ro) 
 

 Declaraţii de presă ale presedintelui Iohannis de la Sofia, înaintea participarii la Summitul UE - Balcanii de 
Vest 
Preşedintele Iohannis face declaraţii de la Sofia, de la ora 9.45, înaintea participarii la Summitul UE-Balcanii de 
Vest. 
Preşedintele Klaus Iohannis participă în perioada 16-17 mai, la Sofia, la reuniunea informală a Consiliului 
European şi la Summitul Uniunea Europeană - Balcanii de Vest, printre subiectele de discuţie fiind dezvoltarea 
tehnologică, securitatea şi fenomenul migraţiei. 
Klaus Iohannis va susţine la reuniunea informală a Consiliului European dezvoltarea unui program dedicat 
cercetării, dezvoltării tehnologice şi inovării. 
"Pe agenda reuniunii informale a Consiliului European de miercuri, 16 mai a.c., se află subiecte care vizează 
domeniile digital, cercetare şi inovare. În plus, pe fondul evoluţiilor recente în plan internaţional, se va discuta 
despre situaţia privind retragerea Statelor Unite ale Americii din Planul Comun şi Cuprinzător de Acţiune (JCPOA), 
dar şi despre decizia adoptată de SUA privind instituirea unor taxe vamale la importurile de oţel şi aluminiu", 
transmite Administraţia Prezidenţială într-un comunicat. 
Joi, 17 mai, preşedintele Klaus Iohannis va participa la Summitul Uniunea Europeană - Balcanii de Vest unde, 
alături de alţi şefi de stat şi de guvern, se vor dezbate subiecte de interes comun, precum conectivitatea, 
securitatea şi fenomenul migraţiei. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Viorica Dăncilă le-a cerut miniștrilor să adopte legea prin care Guvernul are voie să emită ordonanțe: Lista 
completă a actelor normative votate 
STIRIPESURSE.RO vă prezintă proiectele de acte normative adoptate sau de care Guvernul a luat act în ședința din 
16 mai 2018 
I. PROIECTE DE LEGI 
1. PROIECT DE LEGE privind abilitarea Guvernului de a emite ordonanțe 
2. PROIECT DE LEGE privind transferul drepturilor de pensie ale funcționarilor și agenților Uniunii Europene 
II. ORDONANȚE DE URGENȚĂ 
1. ORDONANȚĂ DE URGENȚĂ pentru modificarea și completarea Legii-cadru nr. 153/2017 privind salarizarea 
personalului plătit din fonduri publice 
2. ORDONANȚĂ DE URGENȚĂ pentru completarea art.6 alin. (5) din Legea nr. 232/2016 privind industria națională 
de apărare, precum și pentru modificarea și completarea unor acte normative 
III. HOTĂRÂRI 
1. HOTĂRÂRE pentru modificarea şi completarea Normelor metodologice de aplicare a Legii nr.227/2015 privind 
Codul fiscal, aprobate prin Hotărârea Guvernului nr.1/2016 
2. HOTĂRÂRE pentru aprobarea amendamentului convenit între Guvernul României şi Banca Internaţională 
pentru Reconstrucţie şi Dezvoltare prin schimbul de scrisori semnate la Bucureşti la 10 octombrie 2017, 25 
octombrie 2017 şi, respectiv, 19 decembrie 2017, la Acordul de Împrumut dintre România şi Banca Internaţională 
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pentru Reconstrucție şi Dezvoltare, pentru finanţarea Proiectului privind reforma sistemului judiciar, semnat la 
Bucureşti la 27 ianuarie 2006 
3. HOTĂRÂRE pentru modificarea articolului 117 din Regulamentul pentru furnizarea şi utilizarea energiei termice 
aprobat prin Hotărârea Guvernului nr.425/1994 
4. HOTĂRÂRE pentru completarea şi modificarea unor anexe la Hotărârea Guvernului nr. 540/2000 privind 
aprobarea încadrării în categorii funcţionale a drumurilor publice şi a drumurilor de utilitate privată deschise 
circulaţiei publice 
5. HOTĂRÂRE privind suplimentarea pe anul 2018 a sumei prevăzute ca justă despăgubire aprobată prin 
Hotărârea Guvernului nr.701/2012 pentru aprobarea indicatorilor tehnico-economici şi declanşarea procedurilor 
de expropriere a imobilelor proprietate privată care constituie coridorul de expropriere al lucrării de interes 
naţional ''Reabilitarea DN 6 secţiunea Filiaşi-Ciochiuţa km 268+390-297+070 şi km 297+384 - 298+000, judeţele 
Mehedinţi şi Dolj'', precum şi modificarea anexei nr.2 la Hotărârea Guvernului nr.701/2012 
6. HOTĂRÂRE privind suplimentarea pe anul 2018 a sumei prevăzute ca justă despăgubire aprobată prin 
Hotărârea Guvernului nr.689/2014 privind declanşarea procedurilor de expropriere a imobilelor proprietate 
privată care constituie coridorul de expropriere al lucrării de utilitate publică de interes naţional ''Varianta de 
ocolire Târgu Jiu'', precum şi modificarea anexei nr.2 la Hotărârea Guvernului nr.689/2014 
7. HOTĂRÂRE pentru aprobarea bugetului de venituri şi cheltuieli aferent activităţii de privatizare pe anul 2018 al 
Ministerului Transporturilor 
8. HOTĂRÂRE pentru aprobarea Acordului între Ministerul Apărării Naţionale din România şi Ministerul Apărării 
Naţionale din Republica Elenă privind cooperarea în domeniul apărării, semnat la Bucureşti, la 9 martie 2018 
9. HOTĂRÂRE pentru aprobarea indicatorilor tehnico-economici ai obiectivului de investiţii ''Hangar mentenanţă 
de nivel complex pentru aeronave în cazarma 546 Otopeni'' 
10.HOTĂRÂRE privind aprobarea bugetului de venituri şi cheltuieli pe anul 2018 pentru Societatea Naţională 
''PLAFAR'' S.A, aflată sub autoritatea Ministerului Economiei 
11.HOTĂRÂRE privind suplimentarea bugetului Ministerului Sănătăţii din Fondul de intervenţie la dispoziţia 
Guvernului, prevăzut în bugetul de stat pe anul 2018, pentru înlăturarea efectelor incendiului produs în data de 
11 aprilie 2018 la Institutul de Boli Cardiovasculare "Prof. Dr. George I.M.Georgescu" Iaşi 
12.HOTĂRÂRE privind acordarea cetățeniei române domnului "Ribeiro Carlos Henrique" 
13.HOTĂRÂRE privind înscrierea în inventarul centralizat al bunurilor din domeniul public al statului a unor 
imobile şi darea acestora în administrarea Ministerului Tineretului şi Sportului prin Direcţia Judeţeană pentru 
Sport şi Tineret Maramureş 
14.HOTĂRÂRE privind aprobarea bugetului de venituri şi cheltuieli pe anul 2018 al Societăţii Centrul Naţional de 
Învăţământ Turistic "CNIT" - S.A., aflată sub autoritatea Ministerului Turismului 
15.HOTĂRÂRE pentru modificarea anexei nr. 1 la Hotărârea Guvernului nr. 17/2017 privind organizarea şi 
funcţionarea Ministerului pentru Românii de Pretutindeni, precum şi pentru modificarea şi completarea Hotărârii 
Guvernului nr. 857/2013 privind organizarea şi funcţionarea Institutului "Eudoxiu Hurmuzachi" pentru românii de 
pretutindeni 
16.HOTĂRÂRE privind trecerea unei părţi din clădirea aflată în administrarea Ministerului Educaţiei Naţionale prin 
Inspectoratul Şcolar Judeţean Vrancea şi Clubul Sportiv Şcolar de Gimnastică Focşani, din domeniul public al 
statului, în domeniul privat al acestuia, pentru scoaterea din funcţiune în vederea demolării, precum şi 
actualizarea anexei nr.8 la Hotărârea Guvernului nr. 1.705/2006 pentru aprobarea inventarului centralizat al 
bunurilor din domeniul public al statului 
17.HOTĂRÂRE pentru aprobarea Acordului de colaborare între Ministerul Culturii din România şi Ministerul 
Culturii din Republica Cuba, semnat la Havana în data de 2 decembrie 2015 
18.HOTĂRÂRE privind aprobarea sumei din bugetul asigurărilor pentru șomaj pe anul 2018 ce se va aloca pentru 
plata venitului lunar de completare pentru persoanele disponibilizate de la Societatea Complexul Energetic 
Oltenia – S.A. 
19.HOTĂRÂRE privind alocarea unei sume din Fondul de rezervă bugetară la dispoziția Guvernului, prevăzut în 
bugetul de stat pe anul 2018, pentru unele unități administrativ-teritoriale 
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20.HOTĂRÂRE privind alocarea unei sume din Fondul de intervenție la dispoziția Guvernului, prevăzut în bugetul 
de stat pe anul 2018, pentru unele unități administrativ-teritoriale afectate de calamități naturale 
21.HOTĂRÂRE pentru aprobarea indicatorilor tehnico-economici ai obiectivului de investiții “Reabilitarea liniei de 
cale ferată Brașov-Simeria, componentă a Coridorului Rin-Dunăre, pentru circulația trenurilor cu viteză maximă de 
160 km/h, tronsonul Brașov-Sighișoara” 
22.HOTĂRÂRE pentru modificarea și completarea Hotărârii Guvernului nr.16/2017 privind organizarea și 
funcționarea Ministerului Afacerilor Externe, cu modificările și completările ulterioare 
23.HOTĂRÂRE privind suplimentarea bugetului Secretariatului General al Guvernului pe anul 2018 din Fondul de 
rezervă bugetară la dispoziția Guvernului, prevăzut în bugetul de stat pe anul 2018, pentru Institutul Național 
pentru Studierea Holocaustului din România “Elie Wiesel” 
IV. MEMORANDUMURI 
1. MEMORANDUM cu tema: Aprobarea semnării Acordului între Guvernul Republicii Polone şi Guvernul României 
privind mormintele de război 
2. MEMORANDUM cu tema: Donarea unor bunuri de uz didactic aparținând domeniului privat al statului, aflate în 
administrarea Ministerului Apărării Naţionale, către Ministerul Apărării al Republicii Moldova 
3. MEMORANDUM cu tema: Aprobarea organizării concursurilor/examenelor de recrutare în vederea ocupării 
prin concurs sau examen a posturilor vacante sau temporar vacante din cadrul Aeroclubului României, Şcolii 
Superioare de Aviaţie Civilă şi Centrului Investigații şi Analiză pentru Siguranţa Aviaţiei Civile 
4. MEMORANDUM cu tema: Aprobarea ocupării posturilor vacante din cadrul Ministerului Cercetării şi Inovării, 
pentru pregătirea viitoarei Preşedinţii a Consiliului Uniunii Europene în anul 2019 
5. MEMORANDUM cu tema: Aprobarea organizării concursurilor pentru ocuparea posturilor vacante de la nivelul 
Ministerului Comunicaţiilor şi Societăţii Informaţionale, Centrului Naţional de Răspuns la Incidente de Securitate 
Cibernetică - CERT.RO şi a Agenţiei pentru Agenda Digitală a României, precum şi cele din afara organigramei, 
aferente proiectelor finanţate din fonduri europene, derulate de către Ministerul Comunicaţiilor şi Societăţii 
Informaţionale 
6. MEMORANDUM cu tema: Înființarea Grupului de Lucru pentru redactarea strategiei naționale pentru 
implementarea tehnologiilor 5G în România 
V. RAPOARTE 
1. RAPORT privind creanțele României la 31 decembrie 2017 provenite din activitatea de export, cooperare 
economică internaţională şi alte acțiuni externe, derulate înainte de 31 decembrie 1989 
VI. PUNCTE DE VEDERE 
1. PUNCT DE VEDERE al Guvernului referitor la propunerea legislativă privind instituirea zilei de 15 septembrie – 
Ziua națională a gastronomiei și a vinului românesc (Bp.147/2018) 
2. PUNCT DE VEDERE al Guvernului referitor la proiectul de lege pentru modificarea art. 9 alin. (21) din Ordonanța 
de urgență a Guvernului nr. 34/2013 privind organizarea, administrarea și exploatarea pajiștilor permanente și 
pentru modificarea și completarea Legii fondului funciar nr. 18/1991 provenit dintr-o propunere legislativă (Bp. 
79/2018, Plx.235/2018) 
3. PUNCT DE VEDERE al Guvernului referitor la proiectul de Lege privind trecerea unui imobil din domeniul public 
al statului și din administrarea Instituției Prefectului-județul Bacău în domeniul public al județului Bacău, provenit 
dintr-o propunere legislativă (Bp. 658/2017, Plx. 219/2018) 
4. PUNCT DE VEDERE al Guvernului referitor la propunerea legislativă pentru modificarea Legii nr. 95/2006 privind 
reforma în domeniul sănătății (Bp. 683/2017, L. 203/2018) 
5. PUNCT DE VEDERE al Guvernului referitor la propunerea legislativă pentru modificarea şi completarea Legii 
nr.60/1991 privind organizarea şi desfăşurarea adunărilor publice (Bp. 149/2018) 
6. PUNCT DE VEDERE al Guvernului referitor la propunerea legislativă pentru completarea art. 118 din Ordonanţa 
de urgenţă a Guvernului nr. 195/2002 privind circulaţia pe drumurile publice (Bp.88/2018) 
7. PUNCT DE VEDERE al Guvernului referitor la propunerea legislativă pentru modificarea unor acte normative 
privind funcționarii publici (Bp. 77/2018) 
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8. PUNCT DE VEDERE al Guvernului referitor la propunerea legislativă privind completarea și modificarea art. 10 
din Legea nr. 76/2002 privind sistemul asigurărilor pentru șomaj și stimularea ocupării forței de muncă (Bp. 
56/2018) 
9. PUNCT DE VEDERE al Guvernului referitor la proiectul de lege pentru completarea Legii nr. 98/2016 privind 
achiziţiile publice, provenit dintr-o propunere legislativă (Bp. 534/2017, L59/2018) 
10.PUNCT DE VEDERE al Guvernului referitor la proiectul de Lege pentru modificarea Legii nr.540/2002 privind 
casele de ajutor reciproc ale pensionarilor, iniţiat de Guvernul României și transmis spre dezbatere și adoptare 
Parlamentului cu nr. E240/2013 (L698/2013, Plx.69/2014) 
11.PUNCT DE VEDERE al Guvernului referitor la propunerea legislativă privind instituirea zilei de 11 septembrie – 
Ziua națională a gastronomiei și a vinului românesc (Bp.101/2018) 
12.PUNCT DE VEDERE al Guvernului referitor la propunerea legislativă pentru completarea Legii nr. 182/2002 
privind protecţia informaţiilor clasificate (Bp. 132/2018) 
13.PUNCT DE VEDERE al Guvernului referitor la propunerea legislativă pentru modificarea şi completarea Legii 
nr.165/2013 privind măsurile pentru finalizarea procesului de restituire, în natură sau prin echivalent, a imobilelor 
preluate în mod abuziv în perioada regimului comunist în România (Bp. 105/2018) 
14.PUNCT DE VEDERE al Guvernului referitor la propunerea legislativă privind punerea în acord a prevederilor 
Legii nr. 135/2010 privind Codul de procedură penală, cu modificările şi completările ulterioare, cu deciziile Curţii 
Constituţionale, Directivei (UE) 2016/343 a Parlamentului European şi a Consiliului din 9 martie 2016 privind 
consolidarea anumitor aspecte ale prezumţiei de nevinovăţie şi a dreptului de a fi prezent la proces în cadrul 
procedurilor penale, a Directivei 2014/42/UE a Parlamentului European şi a Consiliului din 3 aprilie 2014 privind 
îngheţarea şi confiscarea instrumentelor şi produselor infracţiunilor săvârşite în Uniunea Europeană, precum şi 
Deciziilor Curţii Europene a Drepturilor Omului (Bp.185/2018) 
15.PUNCT DE VEDERE al Guvernului referitor la propunerea legislativă pentru modificarea şi completarea Legii nr. 
14/1992 privind organizarea şi funcţionarea Serviciului Român de Informaţii (Plx. 182/2018) 
16.PUNCT DE VEDERE al Guvernului referitor la propunerea legislativă pentru modificarea şi completarea Legii nr. 
1/1998 privind organizarea şi funcţionarea Serviciului de Informaţii Externe (Plx. 183/2018) 
17.PUNCT DE VEDERE al Guvernului referitor la propunerea legislativă pentru modificarea şi completarea Legii nr. 
191/1998 privind organizarea şi funcţionarea Serviciului de Protecţie şi Pază (Plx. 184/2018) 
18.PUNCT DE VEDERE al Guvernului referitor la propunerea legislativă pentru modificarea şi completarea Legii nr. 
92/1996 privind organizarea şi funcţionarea Serviciului de Telecomunicaţii Speciale (Plx. 185/2018) 
19.PUNCT DE VEDERE al Guvernului referitor la propunerea legislativă privind înfiinţarea, organizarea şi 
funcţionarea comisiilor parlamentare de anchetă (Bp. 75/2018) 
20.PUNCT DE VEDERE al Guvernului referitor la propunerea legislativă privind punerea în acord a prevederilor 
Legii nr. 286/2009 privind Codul penal, cu modificările și completările ulterioare, cu Deciziile Curții 
Constituționale, Directivei (UE) 2016/343 a Parlamentului European și a Consiliului din 9 martie 2016 privind 
consolidarea anumitor aspecte ale prezumției de nevinovăție și a dreptului de a fi prezent la proces în cadrul 
procedurilor penale, Directivei 2014/42/UE a Parlamentului European și a Consiliului din 3 aprilie 2014 privind 
înghețarea și confiscarea instrumentelor și produselor infracțiunilor săvârșite în Uniunea Europeană (Bp. 
184/2018, L238/2018). 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Dăncilă l-a schimbat din funcţie pe agentul guvernamental pentru Curtea de Justiţie a UE 
Premierul Viorica Dăncilă l-a demis pe Răzvan Horaţiu Radu din funcţia de agent guvernamental pentru Curtea de 
Justiţie a Uniunii Europene, locul său fiind luat de Costin Radu Canţăr, se arată într-o decizie publicată, miercuri, în 
Monitorul Oficial. 
"Decizie privind numirea domnului Costin-Radu Canţăr în funcţia de agent guvernamental pentru Curtea de 
Justiţie a Uniunii Europene, însărcinat cu reprezentarea României în faţa Curţii de Justiţie, a Tribunalului Uniunii 
Europene, a celorlalte instituţii ale Uniunii Europene, precum şi a Curţii de Justiţie a Asociaţiei Europene a 
Liberului Schimb, cu rang de subsecretar de stat în cadrul Ministerului Afacerilor Externe", este decizia publicată 
în Monitorul Oficial. 
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Acesta l-a înlocuit în funcţie pe Răzvan Horaţiu Radu. 
Răzvan-Horaţiu Radu este magistrat de carieră şi a fost numit la 1 august 2007 subsecretar de stat în cadrul 
Ministerului Afacerilor Externe, Agent Guvernamental al României pentru Curtea Europeană a Drepturilor Omului. 
În 2011, a fost numit agent guvernamental la Curtea de Justiţie a Uniunii Europene şi la Tribunalul UE, de la 
Luxemburg. 
Răzvan-Horaţiu Radu a urmat cursurile Institutului Naţional al Magistraturii (2001-2003), după care a fost numit 
procuror. Din anul 2006, Răzvan-Horaţiu Radu a deţinut, în cadrul Consiliului Superior al Magistraturii, funcţia de 
şef al Serviciului de Integrare Europeană şi Programe Phare, (ulterior Serviciul de Afaceri Europene şi Relaţii 
Internaţionale), îndeplinind această funcţie până la numirea sa la Ministerul Afacerilor Externe. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Dragnea: Legislaţia trebuie clarificată. Acum de evaziune fiscală şi de spălare de bani poate fi acuzată orice 
firmă 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a declarat, miercuri, că legislaţia privind evaziunea fiscală trebuie modificată, 
deoarece ”de evaziune fiscală şi de spălare de bani poate fi acuzată orice firmă pe actuala legislaţie”. 
”Discutăm de ceva timp, am discutat şi în coaliţie, am discutat şi în partid, s-a discutat şi în guvern, s-a discutat şi 
cu oamenii de afaceri în diverse întâlniri, s-a discutat chiar şi cu CSM-ul, pentru că trebuie limpezită, trebuie 
clarificată legislaţia în acest domeniul, pentru că aşa cum este azi nu este clară şi orice legislaţie care nu este clară 
este interpretată - asta e tradiţia în România - de către instituţiile de control în defavoarea celui controlat”, a 
declarat preşedintele PSD, Liviu Dragnea, referindu-se la schimbarea legislaţiei privind evaziunea fiscală. 
El a mai spus că într-o perioadă ”relativ scurtă” se va lua o decizie ca propunere în acest domeniu. 
”Doar am discutat să ne atingem obiectivele principale, anume ca legislaţia să fie clară, să nu uităm dorinţa şi 
principiul la care noi ţinem foarte mult, principiul prevenirii, să nu se aibă în vedere neapărat închiderea firmelor 
respective sau, binenţeles, cum s-a tot întâmplat în România, să fie băgaţi la închisoare cât mai mulţi oameni de 
afaceri şi pentru firme să fie foarte clar care este zona de evaziune fiscală şi care este zona de neevaziune fiscală, 
pentru că acum lucrurile nu sunt clare şi rămâne această decizie la latitudinea inspectorului fiscal, care nu este 
foarte sigur şi care spune /nu sunt foarte sigur, dar rezolvă cu procurorul/, la procuror care chiar dacă nu e foarte 
sigur (spune - n.r.) /nu sunt foarte sigur, dar să o rezolvi la instanţă/, iar oamenii de afaceri în loc să producă 
profit, locuri de muncă şi creştere economică în România sunt foarte preocupaţi de aceste controale pe baza unei 
legislaţii neclare. Ne interesează foarte mult, de asemenea, ca în aceste situaţii să se stabilească şi modalitatea 
prin care ţinta principală să fie recuperarea banilor, nu neapărat omorârea sursei de venit şi de creştere 
economică pentru România”, a adăugat Liviu Dragnea. 
”Acum, de evaziune fiscală şi de spălare de bani poate fi acuzată orice firmă pe actuala legislaţie, pe Codul de 
procedură fiscală”, a mai spus liderul PSD. 
Dragnea susţine că varianta propusă de CSM referitor la infracţiuni, inclusiv evaziunea fiscală, este ”un pas 
important”. 
”Ceea ce mi se pare foarte important este că din ce în ce mai multe instituţii înţeleg să iasă din abordarea 
tenebroasă şi întunecată care a caracterizat România în ultimii zece ani şi să ne îndreptăm către o abordare 
pozitivă, corectă şi sănătoasă, având în vedere creşterea şi dezvoltarea acestei ţări. (...) Trebuie să fim conştienţi 
cu toţii, că nu trăim într-un cocon de mătase, că noi am început un proces de schimbare de atitudine şi de 
abordare din partea funcţionarilor publici, din partea instituţilor de control ale statului faţă de mediul de afaceri, 
proces care s-a construit în mulţi ani de zile. Şi este vorba de o mentalitate construită în mulţi ani de zile în ceea 
ce priveşte abordarea faţă de firmele private în mod special, şi vorbesc aici de toate instituţiile de control - ANAF, 
alte instituţii care controlează, parchete şi aşa mai departe Abordarea noastră este cu totul şi cu totul alta, 
obiectivele unui guvernări nu pot fi acelea de a băga în puşcărie oameni de afaceri, de a închide societăţi 
comerciale, ci, dimpotrivă de a preveni, de a sprijini şi împreună să se construiască un sistem administrativ şi 
birocratic care să fie stimulativ”, a conchis Dragnea. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Ministerul de Finanțe, anunț pentru toți contribuabilii: se pot declara veniturile online, iar formularul unic 
calculează impozitul datorat 
Persoanele care realizează venituri din activităţi economice sau alte categorii de venituri pot declara online, 
începând de miercuri, aceste câştiguri prin intermediul formularului electronic inteligent al Declaraţiei Unice 
disponibil în Spaţiul Privat Virtual (SPV), informează Ministerul Finanţelor Publice. 
Formularul calculează automat cuantumul impozitelor şi contribuţiilor datorate de persoanele fizice la bugetul de 
stat şi poate fi accesat pe portalul ANAF în secţiunea ''Spaţiul Privat Virtual'' (pfinternet.anaf.ro), rubrica 
Descărcare declaraţii. 
 
Serviciul electronic Spaţiul Privat Virtual este furnizat gratuit de Ministerul Finanţelor Publice, iar înregistrarea 
este posibilă fără a fi necesară deplasarea la ghişeele ANAF. 
 
"În acest sens, MFP a transmis prin poştă fiecărui contribuabil o scrisoare personalizată, care conţine toate datele 
necesare înrolării din confortul propriei case. Prin intermediul SPV se poate accesa oricând situaţia fiscală 
personală şi se pot primi sau transmite o serie de documente, declaraţii fiscale şi alte informaţii fiscale utile. De 
asemenea, formularul se poate completa şi semna şi de deţinătorii de certificate digitale calificate. Depunerea se 
face pe portalul e-guvernare.ro", precizează Ministerul Finanţelor. 
 
Ministrul de resort, Eugen Teodorovici, a precizat, în context, că intenţionează să încurajeze trecerea de la hârtie 
la mediul electronic online. 
 
"Vreau să eficientizez activitatea ANAF, vreau să reduc birocraţia fiscală şi să încurajez trecerea de la hârtie la 
mediul electronic online", a precizat Teodorovici, citat în comunicat. 
 
Dacă Declaraţia Unică este depusă online până pe 15 iulie 2018 şi plata obligaţiilor se efectuează integral până la 
data de 15 martie 2019, inclusiv, se acordă o reducere de 5% din suma totală datorată bugetului de stat, iar dacă 
suma datorată, stabilită la nivelul veniturilor estimate pentru anul 2018, este plătită integral până pe 15 
decembrie 2018, se acordă o reducere suplimentară de 5% din suma datorată. 
 
Principalele categorii de venituri care trebuie declarate de persoanele fizice provin din activităţi independente, 
cedarea folosinţei bunurilor, cu excepţia veniturilor din arendă, activităţi agricole pentru care venitul net se 
stabileşte în sistem real, piscicultură şi/sau silvicultură, transferul titlurilor de valoare şi orice alte operaţiuni cu 
instrumente financiare, inclusiv instrumente financiare derivate, precum şi din transferul aurului financiar, jocuri 
de noroc realizate de către persoanele fizice ca urmare a participării la jocuri de noroc la distanţă şi festivaluri de 
poker şi activităţile artistice şi sportive, în calitate de artişti de spectacol sau ca sportivi. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Dragnea, despre o eventuală contributivitate zero la pilonul II de pensii: O prostie şi o minciună 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a declarat, miercuri, că zvonurile privind intenţia Executivului de a introduce 
”cobntributivitate zero” la pilonul II de pensii reprezintă ”o prostie şi o minciună”, afirmând că nu există un 
proiect oficial care să prevadă reforma sistemului de pensii. 
”Eu sunt mai dur şi doamna prim-ministru este mai elegantă. Vă spun: este o prostie şi o minciună. Asta ca să nu 
complicăm răspunsul”, a declarat preşedintele PSD, Liviu Dragnea, în momentul în care premierul Viorica Dăncilă 
a fost întrebată dacă Executivul intenţionează să introducă o cotă zero la contribuţiile la pilonul II de pensii. 
El a mai spus că nu există niciun proiect oficial care să prevadă reforma sistemului de pensii. 
”În momentul în care orice instituţie privată, publică, îşi dă cu părerea despre ceva ce nu există, este doar parte 
dintr-un corp de oameni care critică aşa pentru că trebuie să critice. Despre ce reformă a sistemului de pensii 
vorbim când nu a apărut nimic oficial, nu am început o discuţie clară? Despre ce pilon II de pensii putem vorbi în 
condiţiile în care nimeni în mod oficial nu a prezentat un proiect?”, a adăugat Dragnea. 
(Sursa: Mediafax) 
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 S-a votat legea care le permite primarilor din România să se îmbogăţească! PNL, ACUZAŢII grave pentru PSD şi 
ALDE 
PNL, vot împotriva legii care le permite primarilor să facă bani pe lângă salarii, din activităţi economice. Deputata 
PNL Raluca Turcan a anunţat, pe Facebook, că parlamentarii liberali au fost împotriva proiectului. 
"PNL a votat împotriva legii care permite primarilor să aibă activități economice! 
Majoritatea parlamentară nu a rezolvat nimic prin această lege, ci va pune aleșii locali în pericol. 
PSD-ALDE au ignorat decizia CCR care spunea că o altă lege similară este neconstituțională. 
Dacă majoritatea PSD-ALDE ar fi dorit să sprijine primarii, atunci ar fi trebuit să le dea bani pentru investiții, să nu 
le confiște excendentele bugetare. Guvernele PSD-ALDE ar fi trebuit să lase în integralitate impozitul pe venit la 
autoritățile locale și să aloce 85% din redevențe către comunitățile locale. 
Dacă și-ar fi dorit ca primarii să fie mai implicați în viața comunităților, nu ar fi trebuit să-i păcălească și pe aceștia 
cu posibile venituri din activități economice. 
O administrație mai performantă are nevoie de o finanțare corectă și de o legislație coerentă", a scris Turcan pe 
Facebook. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Cea mai mare inflaţie din UE | Eurostat: România, campioana Europei la creşterea preţurilor, cu o majorare de 
4,3% a IAPC 
România este pe primul loc în ceea ce priveşte rata anuală a inflaţiei în aprilie 2018, înregistrând o creştere de 
4,3% a Indicelui Armonizat al Preţurilor de Consum (IAPC), arată datele comunicate miercuri de Eurostat. 
Biroul de statistică al Comisiei Europene - Eurostat - ia în calcul IAPC, astfel că în raportarea citată apare o inflaţie 
de 4,3% în aprilie 2018 în România, în loc de 5,2% cât fusese Indicele Preţurilor de Consum (IPC). 
Cele mai înalte rate anuale au fost înregistrate în România (4,3%), Slovacia (3,0%) şi Estonia (2,9%), iar la polul 
opus, cu cele mai scăzute rate ale inflaţiei se află Cipru (-0,3%), Irlanda (-0,1%) şi Portugalia (0,3%). 
Comparativ cu luna martie, inflaţia anuală a scăzut în douăsprezece state membre, a rămas stabilă într-un stat şi a 
crescut în paisprezece ţări membre UE. 
Rata creşterii preţurilor de consum din Uniunea Europenă a fost de 1,4% în aprilie, în scădere de la 1,5% cât 
înregistra în luna martie, iar în aceaşi perioadă a anului precedent, rata a fost de 2,0%. 
În zona euro, rata anuală a inflaţiei a fost de 1,2% în aprilie, în scădere faţă de 1,3% cât înregistra în martie, iar în 
perioada corespunzătoare anului precedent, rata inflaţiei a fost 1,9%. 
În aprilie, cea mai mare contribuţie la rata anuală a inflaţiei din zona euro a provenit din alimente, alcool şi tutun 
(+0,47 puncte procentuale), urmată de servicii (+0,45 pp), energie (+0,25 pp) şi bunuri industriale neenergetice 
(+0,07 pp). 
(Sursa: Mediafax) 
 

 LEGILE JUSTIŢIEI | Iordache: Sunt cel puţin 100 de articole care pot fi îmbunătăţite la Codul de procedură civilă 
Preşedintele Comisiei pentru Legile justiţiei, Florin Iordache, a declarat, miercuri, că există cel puţin 100 de 
amendamente care pot îmbunătăţii Codul de procedură civilă, unele referindu-se la durata procesului sau a 
intervalului emiterii unei hotărâri judecătoreşti. 
"Sunt cel puţin 100 de articole care pot fi îmbunătăţite. S-a plecat de la deciziile CCR, care sunt în general 
obligatorii, dar s-a venit şi cu chestiuni practice pe care CSM le-a invocat că prin modificarea Codului de procedură 
civilă. (..) Sunt mai multe chestiuni, unele sunt chiar necesare, cu durata procesului, cu executarea silită, cu durata 
în care un judecător ar trebui să motiveze o hotărâre, aţi văzut că sunt cel puţin două opinii, aceea de a fi în 45 de 
zile sau dacă nu, în 30 de zile plus 30, în total în 60 de zile. A fost o întreagă dezbatere şi discuţie legată de cine ar 
trebui să motiveze o hotărâre, dacă judecătorul respectiv, din motive neimputabile lui, părăseşte instanţa, adică 
este promovat la o instanţă de acelaşi rang sau la o instanţă de rang superior. Sunt foarte multe lucruri. N-aş 
putea spune că sunt unele mai importante decât altele", a afirmat deputatul PSD, Florin Iordache, la finalul 
şedinţei de miercuri a Comisie speciale în care au fost dezbătute modificările la Codul de procedură civilă. 
Forul legislativ de specialitate nu a dat vot asupra amendamentelor de modificare a Codului de procedură civilă, ci 
a făcut o trecere în revistă a acestora şi o dezbatere asupra propunerilor. Şedinţa a durat patru ore, iar la discuţii 
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au participat şi reprezentanţi ai Consiliului Superior al Magistraturii (CSM), ai Parchetului General şi ai Uniunii 
Naţionale a Judecătorilor din România (UNJR). 
Următoarea şedinţă a Comisiei pentru legile justiţie care va avea ca subiect Codul de procedură civilă se va 
desfăşura miercuri, 23 mai, de la ora 14.00. Forul parlamentar de specialitate are în dezbatere şi proiecte de lege 
care vizează modificări la Codul penal şi cel de procedură penală. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 CSM, despre modificarea articolului 308 din Codul Penal, referitor la infracţiuni de corupţie şi de serviciu 
comise de alte persoane: Textul, reevaluat pentru recuperarea prejudiciului din mediul privat 
CSM a precizat că la nivelul unei comisii de specialitate a fost reevaluat textul de lege privind art. 308 din Codul 
Penal, referitor la infracţiuni de corupţie şi de serviciu comise de alte persoane, menţionând că prioritatea este 
recuperarea prejudiciului în cazul infracţiunilor săvârşite în mediul privat. 
"Reţinând că propunerea Consiliului Superior al Magistraturii vizând modificarea articolului 308 din Codul Penal a 
fost interpretată într-un sens contrar celui urmărit, iar discursul public a valorificat-o ca potenţială sursă pentru 
modificarea conţinutului infracţiunii de abuz în serviciu săvârşită de către funcţionarii publici, ipoteză pe care 
Consiliul o respinge în mod categoric, incriminarea sa fiind pe deplin justificată, în şedinţa Comisiei nr.1 - Legislaţie 
şi cooperare interinstituţională de azi, 16 mai 2018, a fost reevaluat conţinutul propunerii de text pentru a întări 
scopul urmărit iniţial - recuperarea prioritară a prejudiciului în cazul infracţiunilor săvârşite exclusiv în mediul 
privat. Consiliul Superior al Magistraturii respinge în mod categoric distorsionarea opiniilor exprimate de acesta în 
exercitarea rolului său constituţional, în cadrul dezbaterilor publice de către persoane din întreg spectrul politic", 
transmite CSM printr-un comunicat de presă. 
Articolul 308 se referă la infracţiuni de corupţie şi de serviciu comise de alte persoane. 
"Dispoziţiile art. 289-292, 295, 297-301 şi 304 privitoare la funcţionarii publici se aplică în mod corespunzător şi 
faptelor săvârşite de către sau în legătură cu persoanele care exercită, permanent ori temporar, cu sau fără o 
remuneraţie, o însărcinare de orice natură în serviciul unei persoane fizice dintre cele prevăzute la art. 175 alin. 
(2) ori în cadrul oricărei persoane juridice.În acest caz, limitele speciale ale pedepsei se reduc cu o treime", 
prevede articolul. 
Comisia CSM a apreciat că textul ar trebui să vizeze doar introducerea unei cauze de reducere a pedepsei, în 
ipoteza acoperirii pejudiciului pentru mai multe infracţiuni, printre care şi abuzul în serviciu. 
Anterior, Consiliul a precizat că nu a propus instituirea unui prag valoric în cazul vreunei infracţiuni, cu atât mai 
puţin în cazul infracţiunii de abuz în serviciu săvârşită de funcţionarii publici sau în cazul infracţiunilor de corupţie. 
"În acest cadru s-a urmărit orientarea spre recuperarea prejudiciului şi nu preeminenţa măsurilor punitive. În 
contextul mai larg al dezbaterilor asupra modificărilor Codului penal, Consiliul a propus o abordare integrată a 
infracţiunilor economice, printr-o nouă variantă de incriminare a articolului 308 din Codul penal, care 
reglementează exclusiv infracţiuni săvârşite în mediul privat. Subliniem, aşadar, că varianta de nepedepsire sau de 
atenuare a pedepsei, propusă de Consiliu, vizează anumite fapte săvârşite exclusiv de angajaţii din mediul privat, 
iar nu de către funcţionarii publici", arată CSM. 
Florin Iordache a precizat că PSD va susţine un amendament la Codul Penal al Consiliului Superior al Magistraturii 
(CSM), care prevede un prag de 50.000 de euro pentru abuzul în serviciu. 
"Este un articol 308 la care într-adevăr CSM a venit cu un amendament – şi eu am spus de la început că toate 
amendamentele CSM vor fi susţinute de către PSD. Nu ştiu ce fac alţii, dar noi considerăm că peste CSM nu e 
nimic. Şi atunci, CSM prin amendamentele propuse noi considerăm că sunt nişte amendamente bune şi acest 
articol 308 în formula aceasta îl vom susţine. Acel 50.000, dacă vă uitaţi bine, când discutăm despre codul vamal 
acea sumă şi până acum a existat, deci nu e nimic nou", a declarat, marţi, Florin Iordache, preşedintele Comisiei 
pentru legile justiţiei unde se dezbat modificările Codului penal. 
Acesta a adăugat că nu s-a ajuns încă la discuţiile legate de cum va fi definită infracţiunea de abuz în serviciu, dar 
că în opinia sa, ar fi bine să nu existe prag pentru această infracţiune. 
"Ca să merg mai departe, nu am discutat încă cum va fi formulat articolul 297, cu abuzul în serviciu care preocupă 
o serie de colegi de-ai dumneavoastră din presă şi nu numai, şi pe dumneavoastră personal. Am spus aşa, avem în 
acest moment în ceea ce priveşte abuzul în serviciu 14 propuneri cu un prag mai mare sau mai mic. Eu am spus că 
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este foarte bine că abuzul în serviciu să fie redefinit, să nu aibă prag, pentru că în momentul în care există un 
prag, de ce este 10 lei, de ce nu este 100.000 de euro. Şi atunci va fi permanent ideea în societate că de fapt 
definiţia abuzului în serviciu este făcută pentru o persoană sau alta. De aceea, cred că în urma dezbaterilor şi în 
urma unei largi consultări a tuturor celor interesaţi, vom avea o bună definiţie a articolului 297", a completat 
Iordache. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Toader: România poate fi scoasă de pe lista țărilor cu probleme în legătură cu spaţiile oferite deţinuţilor 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, anunţă, pe pagina sa de Facebook, o hotărâre a Curţii Supreme din Danemarca 
privind faptul că România poate fi înlăturată de pe lista ţărilor cu probleme în domeniul drepturilor omului în 
legătură cu spaţiile oferite deţinuţilor, scrie Agerpres. 
„Curtea Supremă din Danemarca a decis că 'România poate fi înlăturată de pe lista ţărilor cu probleme în 
domeniul drepturilor omului în legătură cu spaţiile oferite deţinuţilor. Hotărârea deblochează definitiv 
transferurile de deţinuţi români şi procesele de extrădare a cetăţenilor români, pe numele cărora există un 
Mandat European de Extrădare'", este anunţul postat de ministrul Toader, care mai precizează că hotărârea 
instanţei daneze datează din data de 4 mai. 
Premierul danez, Lars Lokke Rasmussen, a cerut, pe 24 ianuarie a.c., Consiliului Europei măsuri care să permită 
instanţelor naţionale o expulzare mai facilă a infractorilor străini, solicitarea sa fiind făcută cu referire la cazul 
unor români care nu pot fi expulzaţi din Danemarca din cauza condiţiilor din închisorile româneşti. 
Curtea Supremă din Danemarca a decis anul trecut că patru români acuzaţi în România de trafic cu fiinţe umane 
nu pot fi repatriaţi, întrucât încarcerarea lor în condiţiile închisorilor româneşti ar echivala cu o încălcare a 
drepturilor omului. 
„Pur şi simplu nu este corect ca ţări precum Danemarca să fie obligate să găzduiască infractori străini din cauza 
condiţiilor precare de detenţie din ţările lor”, a spus Rasmussen la Strasbourg în faţa Adunării Parlamentare a 
Consiliului Europei. 
„Avem nevoie de un sistem mai dur faţă de ţările care nu îşi îndeplinesc obligaţiile în materie de respectare a 
drepturilor omului. (...) În acelaşi timp, avem nevoie de un sistem care să nu interfereze prea mult în ţările care 
tratează cu seriozitate respectarea drepturilor omului”, a explicat premierul danez Consiliului Europei, organism a 
cărui preşedinţie semestrială este asigurată din noiembrie de ţara sa. 
El a anunţat în intervenţia sa că Danemarca va găzdui în luna aprilie o conferinţă ministerială sub egida Consiliului 
Europei, cu obiectivul de a da un „nou imbold actualei reforme a sistemului Convenţiei Europene a Drepturilor 
Omului”. 
Printre propunerile guvernului de la Copenhaga se va regăsi şi solicitarea ca instanţele naţionale să primească o 
mai mare libertate de a expulza delincvenţii străini, dar şansele ca o asemenea măsură să fie aprobată de Consiliul 
Europei sunt slabe, în condiţiile în care unii delegaţi au susţinut că astfel s-ar submina legitimitatea Curţii 
Europene pentru Drepturile Omului. 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, preciza pe 25 ianuarie, pe pagina sa de Facebook, că returnarea cetăţenilor 
români deţinuţi în penitenciare din străinătate poate fi realizată cu garanţii scrise prin care se asigură detenţia 
corespunzătoare la standardele europene. 
„Sunt mulţi cei ce cred că le ştiu pe toate! Returnarea cetăţenilor români deţinuţi în penitenciare din străinătate 
poate fi realizată în condiţiile unei garanţii scrise prin care se asigură detenţia în spaţiile corespunzătoare 
standardelor europene”, scria Tudorel Toader. 
El a menţionat că a discutat acest lucru de mai multe ori cu oficiali danezi. 
„În 2017 am avut trei întrevederi cu ministrul justiţiei din Danemarca, două întrevederi cu ambasadorul 
Danemarcei la Bucureşti, iar două delegaţii parlamentare din Danemarca au vizitat România, pe aceeaşi temă! De 
fiecare dată am convenit asupra faptului că le vom oferi garanţii scrise pentru detenţia în condiţii 
corespunzătoare, urmând să ne adreseze o solicitare scrisă în acest sens! Mă întreb oare de ce autorităţile din 
Danemarca preferă atitudinile critice la adresa României, în loc să ne adreseze solicitarea în scris, astfel cum am 
tot convenit?”, a mai afirmat Tudorel Toader, în postarea sa pe Facebook din 25 ianuarie. 
(Sursa: Agerpres) 
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 Senat: Preşedintele României nu intră în procedura numirii conducerii ANCOM 
Senatul a adoptat, miercuri, respingerea amendamentului Comisiei economice care prevedea reintroducerea 
preşedintelui Klaus Iohannis în procedura de numire a şefiei Autorităţii Naţionale pentru Administrare şi 
Reglementare în Comunicaţii (ANCOM). 
Proiectul de lege a fost reîntors în Parlament pentru reexaminare de către şeful statului, iar Senatul va vota, în 
plenul de marţea viitoare, Ordonanţa de Urgenţă care modifică o OUG privind înfiinţarea ANCOM. 
Comisia economică a Senatului a dat miercuri raport de admitere pentru proiectul de adoptare a OUG, în aceeaşi 
formă în care a fost adoptată de Camera Deputaţilor. Deputaţii au inclus atunci în proiect majoritatea punctele 
cerute de Klaus Iohannis în solicitarea de reexaminare, dar a respins amendamentul propus de preşedintele 
Comisie economice, senatorul PNL, Florin Cîţu, care prevederea reintroducerea şefului statului în procedura de 
numire a preşedintelui ANCOM, la propunerea Guvernului. 
"Conducerea ANCOM este asigurată de un preşedinte şi doi vicepreşedinţi, numiţi de către cele două Camere ale 
Parlamentului, reunite în şedinţa comună, cu votul majorităţii deputaţilor şi senatorilor", este forma OUG 
adoptată de Camera Deputaţilor, în urma reexaminării proiectului, la cererea preşedintelui României. 
"Observăm că întreaga putere executivă (atât Guvernul, cât şi preşedintele României) este eliminată din cadrul 
procedurii de numire a conducerii ANCOM, ceea ce determină un dezechilibru între puterile statului în ceea ce 
priveşte atribuţiile legate de propunerea, numirea şi controlul care vizează o autoritate administrativă autonomă 
precum ANCOM. Doar repartizarea echitabilă a acestor atribuţii între puterile legislativă şi executivă şi, în cadrul 
acesteia din urmă, între preşedintele României şi Guvern, poate asigura independenţa operaţională a ANCOM", 
arată Iohannis, cererea de reexaminare. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Sorin Grindeanu pregătește o surpriză de proporții la ANCOM: Instituția nu mai vrea să fie bancă 
Sorin Grindeanu arată că Autoritatea Naţională pentru Administrare şi Reglementare în Comunicaţii (ANCOM) nu 
trebuie şi nu mai doreşte să fie bancă, ci vrea ca o mare parte din banii care vin în instituţie să se întoarcă în 
industrie "in beneficiul utilizatorului român". 
"Vreau să spun câteva lucruri despre situaţia în care se află instituţia pe care o conduc. Aşa cum ştiţi din industrie, 
în acest moment, ANCOM deţine o sumă considerabilă de bani. La ANCOM există o problemă, pentru că instituţia 
nu trebuie să fie bancă. În acest moment, există o sumă disponibilă pe care îmi doresc, şi am transmis aceste 
lucruri, ca o parte importantă din bani să se întoarcă în industrie, acolo de unde a provenit suma respectivă. De 
aceea, ne gândim împreună cu ministerul (Comunicaţiilor şi Societăţii Informaţionale, n.r.) la un cadru legal, şi 
asta destul de rapid, pentru a putea finanţa proiecte care să crească accesibilitatea şi calitatea serviciilor pentru 
utilizatorul român. Sper să găsim cadrul legal să facem aceste lucruri. Îmi doresc ca toate regulile ce se vor aplica 
pentru finanţare să fie reguli la fel ca la proiectele europene, cu Ghid de finanţare şi toate lucrurile, astfel încât 
ţinta finală să fie cea de care aminteam mai devreme. Lucrăm în acest moment - şi o parte dintre colegii mei, cei 
din zona juridică de la ANCOM lucrează la a stabili cadrul -, astfel încât să avem posibilitatea să facem acest lucru. 
Repet, ANCOM nu doreşte să fie bancă, ci ca banii proveniţi din industrie să se întoarcă de unde au provenit şi să 
impulsioneze industria, pentru că, până la urmă, lucrurile vin la o scară mult mai mare înapoi. Să ştiţi că nu o să 
renunţ la această idee şi sunt destul de tenace atunci când îmi pun ceva în minte", a spus Sorin Grindeanu. 
Pe de altă parte, preşedintele ANCOM a reamintit faptul că România are nevoie de o Strategie Naţională pentru 
5G, iar un astfel de document ar putea fi adoptat, prin Hotărâre de Guvern, în toamna acestui an. 
"Îmi doresc, împreună cu ministerul, să avem o Strategie Naţională pentru 5G. ANCOM are o strategie proprie, 
cea care priveşte lucrurile de care se ocupă. Cred că de data aceasta e nevoie de mai mult de atât. Un 
Memorandum în acest sens e trimis spre avizare de vreo trei săptămâni pe la alte ministere, pentru constituirea 
unui grup interministerial, care să conţină şi o parte importantă din piaţă. Vrem ca actorii din piaţă să vină în acest 
grup de lucru, astfel încât finalitatea să fie adoptarea acestei Strategii Naţionale pentru 5G. Nu inventăm apa 
caldă. Să ştiţi că alte state sunt mult mai solide pe acest segment şi au deja o astfel de strategie. Sper că undeva în 
toamna acestui an, printr-o Hotărâre de Guvern, să fie adoptată Strategia Naţională pentru 5G", a subliniat Sorin 
Grindeanu. 
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Reprezentanţi din domeniul telecomunicaţiilor şi ai mediului guvernamental au participat, marţi, la cea de-a 22-a 
ediţie a evenimentului "Ziua Comunicaţiilor". 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 MCSI: Proiectul de lege privind transpunerea Directivei NIS, adoptat de Camera Deputaţilor 
Proiectul de lege care vizează transpunerea la nivel naţional a Directivei NIS (Networking Information Security) 
privind măsuri pentru un nivel comun ridicat de securitate a reţelelor şi a sistemelor informatice a fost aprobat în 
Plenul Camerei Deputaţilor, urmând să fie transmis preşedintelui României spre promulgare a anunţat, joi, 
Ministerul Comunicaţiilor şi Societăţii Informaţionale (MCSI), într-un comunicat de presă transmis AGERPRES. 
 
"Este îmbucurător pentru mine să văd că parlamentarii au înţeles importanţa şi necesitatea transpunerii acestei 
directive la nivelul României şi au răspuns cu celeritate demersului legislativ iniţiat de noi. După ce va fi 
promulgată, noua lege va impune măsuri minime de securitate şi obligaţia de notificare a incidentelor  de 
securitate apărute la nivelul operatorilor de servicii esenţiale şi furnizorilor de servicii digitale', susţine Bogdan 
Cojocaru, ministrul de resort. 
 
Potrivit MCSI, viitoarea lege va crea structuri şi va institui mecanismele necesare pentru cooperarea strategică şi 
operaţională între statele membre şi pentru creşterea nivelului de rezilienţă al reţelelor şi al sistemelor 
informatice de pe teritoriul Uniunii Europene. Totodată, aceasta se va adresa şi unor categorii de servicii digitale, 
precum serviciile cloud, motoarele de căutare şi pieţele online. 
 
"Pentru mine şi echipa Centrului este un succes, întrucât CERT-RO a participat activ la acest proiect, asigurând 
suportul tehnic necesar. Această reglementare va asigura creşterea gradului de securitate al celor mai importante 
reţele IT de pe teritoriul României, dar şi al spaţiului cibernetic românesc în general", a precizat, la rândul său, 
Cătălin Aramă, director general al Centrului Naţional de Răspuns la Incidente de Securitate Naţională (CERT-RO). 
 
Viitorul act normativ va fi trimis spre promulgare şi va stabili în sarcina CERT-RO funcţia de autoritate competentă 
la nivel naţional, echipa de răspuns la incidente de securitate informatică, fiind vorba despre echipa CSIRT 
Naţională, şi un punct unic de contact. De asemenea, este prevăzută primirea notificărilor de incidente, 
coordonarea la nivel naţional a răspunsului şi cooperarea cu celelalte instituţii şi autorităţi cu atribuţii în domeniu. 
 
Companiile din România care furnizează servicii esenţiale către populaţie şi care se confruntă, la un moment dat, 
cu probleme de securitate informatică vor fi obligate să notifice către Centrul Naţional de Răspuns la Incidente de 
Securitate Naţională (CERT-RO) aceste incidente, dar şi să se înscrie în Registrul operatorilor de servicii esenţiale, 
prevede proiectul de lege aprobat de Guvern în şedinţa săptămânală de la începutul lunii aprilie, care transpune 
în legislaţia naţională Directiva NIS. 
 
Sectoarele de activitate şi tipurile de servicii ce intră sub incidenţa directivei sunt următoarele: transporturile, 
sectorul energetic, sectorul bancar, infrastructurile pieţei financiare, sănătatea, furnizarea şi distribuirea de apă 
potabilă şi infrastructura digitală. Totodată, proiectul se adresează unor categorii de servicii digitale, precum 
serviciile cloud, motoarele de căutare şi pieţele online. 
  
  Proiectul de lege stabileşte categoriile de măsuri de securitate necesare şi obligaţia entităţilor vizate de a le 
implementa, obligaţia notificării incidentelor de securitate şi obligaţia privind înscrierea în Registrul operatorilor 
de servicii esenţiale. 
 
La finele lunii ianuarie 2016, Ministerul Comunicaţiilor a lansat în dezbatere publică noul proiect de Lege privind 
Securitatea Cibernetică a României, ce a luat în considerare criticile aduse prin Decizia nr. 17/2015 a Curţii 
Constituţionale a României (CCR) asupra obiecţiei de neconstituţionalitate a dispoziţiilor Legii privind Securitatea 
Cibernetică a României. În 2015, Curtea Constituţională a României îşi motiva decizia prin faptul că Legea privind 
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securitatea cibernetică încalcă prevederile constituţionale privind statul de drept şi principiul legalităţii, precum şi 
cele privind viaţa intimă, familială şi privată, respectiv secretul corespondenţei. 
 
Directiva NIS prevede, în linii mari, că toate companiile care furnizează servicii esenţiale către populaţie (energie, 
transporturi, utilităţi, sistemul bancar, sistemul pieţelor financiare etc.) trebuie să minimeze riscurile şi ia măsuri 
interne manageriale şi de natură tehnică, astfel încât să diminueze riscul cibernetic. 
 
Practic, în planul de afaceri pe care companiile îl vor avea, pe lângă celelalte categorii de riscuri care sunt 
acoperite prin costuri specifice, cum ar fi riscul de incendiu, trebuie să ia în calcul şi riscurile cibernetice. În cazul în 
care aceste companii nu se conformează solicitărilor pe care Parlamentul European şi Consiliul European le-au 
inclus în Directivă riscă o amendă proporţională cu cifra de afaceri anuală. 
 
România trebuia să transpună în legislaţia naţională prevederile Directivei NIS, la fel ca şi celelalte state membre 
ale Uniunii Europene, până pe data de 9 mai 2018. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Lovitură DEVASTATOARE pentru Guvern: oficialii europeni REFUZĂ întâlnirea cu vicepremierul Viorel Ștefan 
Guvernul condus de Viorica Dăncilă primește una dintre cele mai grele lovituri de la preluarea mandatului. 
Vicepremierul Viorel Ștefan va efectua începând de, joi, 17, o vizită la Bruxelles și a încercat să își aranjeze o serie 
de întâlniri cu înalți oficiali europeni, însă a fost refuzat, informează Bussines Review. 
Vicepremierul Viorel Ștefan a încercat să stabilească o întâlnire cu doi dintre cei mai influenți lideri pe zona de 
finanțe de la Bruxelles. Vicepremierul a dorit o întâlnire cu Valdis Dombrovskis, vicepreședintele Comisiei 
Europene, cel care are în coordonrea domeniul stabilitate financiară și piețe de capital. Un al doilea lider care l-a 
refuzat pe Viorel Ștefan este Pierre Moscovici, comisar european pentru probleme economice și financiare. 
Totuși, Viorel Ștefan va fi primit de comisarul european Corina Crețu, dar și de Magrethe Vestager, comisarul 
european pentru domeniul concurenței. 
UPDATE: Reacția Guvernului, la informațiile apărute în presă: 
”Ca reacție la informațiile apărute în spațiul public referitoare la vizita viceprim-ministrului Viorel Ștefan la 
Bruxelles, Biroul de presă al Guvernului este abilitat să facă facă următoarele precizări: 
Domnul viceprim-ministru Viorel Ștefan a avut stabilită încă din data de 7 mai a.c. o întrevedere cu comisarul 
european pentru Concurență, Magrethe Vestager, pentru a discuta situatia Sidex Galati, urmare adoptarii de către 
Comisia Europeană a deciziei de autorizare condiționată în cazul concentrării economice privind preluarea Ilva de 
către ArcelorMittal, dar și a altor cazuri cu impact pentru economia românească. 
Informațiile apărute cu privire la celelalte componente ale programului apărute în presă sunt pure speculații”. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Ministrul Educației dă o veste bună tuturor profesorilor, după un scandal de PROPORȚII în Educație 
Ministrul Educaţiei, Valentin Popa, a declarat că, în prezent, toate salariile nete din sectorul de învăţământ sunt 
plătite şi, până la finalul săptămânii, vor fi achitate şi toate contribuţiile aferente acestei luni, menţionând că nu 
există niciun fel de problemă în această privinţă. 
"În privinţa crizelor privind salariile - dacă în primă instanţă bugetele au fost create şi aprobate pe cost standard, 
în realitate, datorită unor sume de cheltuieli care nu sunt fixe, aşa cum sunt salariile, de exemplu plata cu ora care 
este variabilă de la o lună la alta, evident că apar diferenţe în fiecare lună. De aceea, am instituit o regulă nouă şi 
anume la începutul lunii trimitem bugetele către unităţi, aşa cum au fost ele prevăzute în bugetul iniţial în baza 
costului standard. Imediat ce au cheltuielile cu salariile avizate pentru legalitate, în primul rând, fac calculele şi 
văd dacă se încadrează sau nu se încadrează şi solicită imediat ministerului (suplimentarea sumelor - n.r.)", a 
explicat ministrul, la Comisia de învăţământ a Camerei Deputaţilor, răspunzând întrebărilor parlamentarilor care 
au semnalat problema plăţii salariilor şi contribuţiilor profesorilor.  
El a susţinut că, practic, la această oră toate salariile nete sunt plătite.  
"Chiar ieri un ordonator de credite a semnat un transfer de aproximativ 100 şi ceva de milioane de lei către 37 de 
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judeţe care să suplimenteze acest necesar. Nu este mare, este aproximativ 8%. (...) Practic, la această oră, toate 
salariile nete sunt plătite şi, până la finalul săptămânii, şi toate contribuţiile aferente acestei luni şi, dacă au fost 
restante, şi lunii trecute, dar nu e cazul pentru că au fost reglate în data de 3 sau 4 ale lunii. Toate contribuţiile vor 
fi plătite în avans, deoarece data limită de plată a contribuţiilor este 25 ale lunii", a spus Popa.  
Ministrul a precizat că întotdeauna plăţile sunt făcute la două termene - data de 14 ale lunii fiind termenul de 
plată a salariilor nete, iar data de 25 termenul pentru contribuţiile pe aceste salarii.  
"Nu există niciun fel de problemă în această privinţă, este doar un management mai riguros, este o fundamentare 
a depăşirilor costului standard", a menţionat el.  
Popa a adăugat că aceste obligaţii de plată trebuie duse la îndeplinire. "Nu se poate pune problema în România să 
nu onorăm un contract de muncă, este ilegal. Nu se poate face aşa ceva. Dacă avem de reglat ceva, la începutul 
anului şcolar putem analiza dacă numărul de clase este potrivit sau poate fi îmbunătăţit şi să nu uităm şi numărul 
de ore care se desfăşoară la clasă", a subliniat ministrul Popa.  
Valentin Popa a mai spus că nu este un pericol ca vreun profesor să-şi piardă postul. "Problema este că, totuşi, 
ordonatorii de credite trebuie să facă şi un management financiar. Având în vedere că 30% din norme sunt 
vacante, cred că nu este în pericol ca vreun profesor să-şi piardă postul", a completat ministrul. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Ministerul Educaţiei, despre "fenomenul Brăila": Nu am fost sesizaţi cu privire la astfel de practici 
Ministerul Educaţiei susţine că nu a primit sesizări referitoare la practici privind "fenomentul Brăila", prin care 
elevii de clasa a VIII-a consideraţi slabi nu sunt lăsaţi de profesori să participe la Evaluarea Naţională pentru a nu 
"trage în jos" rata de promovare a şcolilor sau judeţelor. 
"Ministerul Educaţiei Naţionale promovează, ca politică educaţională, asigurarea echităţii în educaţie, în ceea ce 
priveşte accesul egal la toate formele de învăţământ, dar şi în ceea ce priveşte calitatea educaţiei pentru toţi 
copiii. În atenţia MEN, până la acest moment, nu au fost transmise sesizări referitoare la o situaţie concretă 
privind fenomenul menţionat. MEN va trimite în atenţia inspectoratelor şcolare o notă prin care va solicita 
informarea corectă a elevilor care participă la examenele naţionale (Evaluare Naţională şi Bacalaureat), precum şi 
a părinţilor acestora", reiese dintr-un comunicat de presă transmis de Ministerul Educaţiei. 
Precizările ministerului vin după ce un ONG a trimis o scrisoare deschisă premierului României, ministrului 
Educaţiei şi altor reprezentanţi din învăţământm, prin care atrage atenţia asupra "fenomentul Brăila". 
Reprezentanţii ONG-ului susţin că există profesori sau chiar inspectorate şcolare care le interzic elevilor 
consideraţi mai slabi să participe la Evaluarea Naţională pentru a nu "trage în jos" procentul de promovare al 
şcolilor la acest examen. 
„Există dovezi ce ne arată că nota medie pe şcoală / judeţ la evaluarea naţională este ridicată artificial de o 
prezenţă redusă a elevilor de clasa a 8-a la testări – ca urmare a unei „selecţii” impuse la nivel de clasă, 
management al şcolii sau inspectorat şcolar. Această situaţie rezultă în urma unei practici abuzive la nivel de 
sistem educaţional, prin care elevilor consideraţi slabi le este interzisă înscrierea la Evaluarea Naţională pentru a 
nu „trage în jos” media pe şcoală/judeţ. În practică, am întâlnit astfel de cazuri în toată ţara, cu preponderenţă în 
comunităţi sărace, marginalizate şi/sau cu procent mare de romi”, se arată în scrisoarea deschisă remisă 
MEDIAFAX de Asociaţia Human Catalyst. 
Autorii scrisorii deschise susţin că acest fenomen este observat în special în judeţul Brăila, unde nota medie la 
Evaluarea Naţională a fost una mare, iar numărul elevilor care au susţinut acest examen este cel mai mic. 
„Cel mai reprezentativ exemplu în acest sens este ilustrat în cazul unităţilor de învăţământ din judeţul Brăila. Deşi 
aici în 2016-2017 nota medie la evaluarea naţională a fost a doua cea mai mare din ţară (7,29), după Municipiul 
Bucureşti (7,35), ponderea elevilor din clasa a 8-a care nu au susţinut evaluarea naţională a fost cea mai crescută 
din România (36,5%), mai mult cu 3% faţă de anul şcolar anterior. Important de precizat că „fenomenul Brăila” 
este practicat şi la nivel de liceu, în cazul examenului de Bacalaureat”, se arată în sursa citat. 
Asociaţia solicită de la oficiali adoptarea de urgenţă a unor măsuri legale prin care să asigure participarea elevilor 
absolvenţi la examenele menţionate şi sancţionarea responsabililor din educaţie care pun presiune pe elevii cu 
note joase. 
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Ministerul Educaţiei mai precizează că, potrivit metodologiei de admitere, un absolvent de învăţământ gimnazial 
care nu a participat la Evaluarea Naţională poate să îşi continue studiile în învăţământul liceal şi profesional, în 
limita locurilor disponibile. 
MEN mai adăugă că se asigură, în fiecare an şcolar un număr de locuri în învăţământul liceal şi profesional cel 
puţin egal cu numărul de absolvenţi de gimnaziu. Astfel, fiecărui elev care a terminat clasa a VIII-a i se asigură 
posibilitatea continuării studiilor. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Radu Mazăre, condamnat la şase ani şi şase luni de închisoare/ REACŢIA fostului edil, aflat în Madagascar, 
după aflarea sentinţei 
Fostul primar al Constanţei, Radu Mazăre, a fost condamnat, miercuri, la şase ani şi jumătate de închisoare pentru 
mai multe infracţiuni de abuz în serviciu privind vânzarea unor terenuri din Mamaia la preţuri subevaluate, 
transmite corespondentul MEDIAFAX. Fostul primar al Constanţei, Radu Mare, a transmis, miercuri, o scrisoare, ca 
reacţie la decizia Tribunalului Constanţa de a-l condamna la 6 ani şi 6 luni de închisoare, spunând că este „uluit şi 
consternat de sentinţă”, pentru că a fost achitat de Curtea de Apel Bucureşti pentru aceleaşi fapte. 
Radu Mazăre se arată "uluit şi consternat" de decizia judecătorilor de la Tribunalul Constanţa, care l-au 
condamnat la un total de 6 ani şi luni de închisoare cu executare. 
"Sunt uluit şi consternat de sentinţa nedreaptă dată de judecător. Nu reuşesc să înţeleg, la prima acuzaţie, cum 
este posibil ca pentru aceeaşi presupusă infracţiune de abuz (vânzarea sub-evaluată a terenului aferent Cazino 
Mamaia) să fiu achitat de Curtea de Apel Bucureşti (sentinţa numărul S.P.148/FI/10.07.2017) şi să fiu condamnat 
la 4,6 ani de puşcărie de Tribunalul Constanta (S. P. 253/16.05.2018)? Repet, aceeaşi acuzaţie, acelaşi teren, însă 
în două dosare diferite, o instanţă mă achită în dosarul numărul 6536/2/2008 la Curtea de Apel Bucureşti şi alta 
mă condamnă în dosarul 2310/118/2015 la Tribunalul Constanţa", arată fostul primar al Constanţei prin 
intermediul unei scrisori remisă, miercuri, presei, prin avocatul său. 
Mazăre mai afirmă că i se pare "halucinant" şi faptul că DNA i-a întocmit două dosare cu acelaşi subiect, 
"contrazicând principiile de drept". 
"Aşa mi se pare şi acum halucinant să am două sentinţe opuse tot pe aceeaşi infracţiune cu acelaşi subiect! 
Dosarul de la Tribunalul Constanţa, unde am luat această condamnare este public, poate fi consultat oricând, şi 
oricine poate constata că toţi functionarii primăriei, consilierii locali şi evaluatorii implicaţi în vânzarea 
respectivelor terenuri au declarat că procedura vânzării a fost cea legală, şi-au asumat-o, începând de la 
adoptarea hotărârii de Consiliu Local şi până la notar, fără ca eu sa fi intervenit în derularea ei", a mai explicat 
fostul edil. 
Potrivit lui Radu Mazăre, primarul semnează ultimul pe documente, obligat de lege să ducă la îndeplinire 
hotărârile Consiliului Local. 
"Nu Primarul vinde, ci Consiliul Local, nu Primarul le evaluează, ci evaluatorul profesionist acreditat. în cazul 
celorlalte două abuzuri, situaţia este identică: primarul nu a influenţat pe nimeni, nu a impus nimănui nimic, nu a 
primit şi nu a cerut nimic. Şi totuşi sunt acuzat şi condamnat pentru presupusa subevaluare făcută de nişte 
evaluatori profesionişti! În fapt, spun ce am mai spus, vina mea este una singură: am fost un lider neaservit şi 
incontrolabil pentru Servicii, ca atare o ţintă permanentă a Poliţiei Politice din România!", a mai declarat Mazăre, 
felicitându-se pentru faptul că a ales să plece din ţară. 
"În atare situaţie concluzia mea personală este una singură: mă felicit că am plecat dintr-o ţară în care justiţia 
poate şi achita şi condamna o persoană în acelaşi timp, pentru exact aceeaşi acuzaţie, cu acelasi obiect, dar în 
doua dosare diferite!", a arătat Mazare, în scrisoarea pe care a trimis-o din Madagascar. 
 
Redăm mai jos mesajul integral:  
"Astăzi am fost condamnat de tribunalul Constanţa la un total de 6,6 ani de puşcărie cu executare pentru trei 
infracţiuni de abuz în serviciu. 
Sunt uluit şi consternat de sentinţa nedreaptă dată de judecător. Nu reuşesc să înţeleg, la prima acuzaţie, cum 
este posibil cA pentru aceeaşi presupusă infracţiune de abuz (vânzarea sub-evaluată a terenului aferent Cazino 
Mamaia) să fiu achitat de Curtea de Apel Bucureşti (sentinţa numărul S.P.148/FI/10.07.2017) şi să fiu condamnat 
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la 4,6 ani de puşcărie de Tribunalul Constanţa (S.P.253/16.05.2018)? Repet, aceeaşi acuzaţie, acelaşi teren, însă în 
două dosare diferite, o instanţa mă achita în dosarul numărul 6536/2/2008 la Curtea de Apel Bucureşti şi altă mă 
condamnă în dosarul 2310/118/2015 la Tribunalul Constanţa. 
Aşa cum mi s a părut halucinant faptul că DNA mi-a făcut 2 dosare cu acelaşi subiect, contrazicand principiile de 
drept, aşa mi se pare şi acum halucinant să am 2 sentinţe opuse tot pe aceeaşi infracţiune cu acelaşi subiect! 
Dosarul de la Tribunalul Constanţa unde am luat această condamnare este public, poate fi consultat oricând, şi 
oricine poate constată că toţi funcţionarii primăriei, consilierii locali şi evaluatorii implicaţi în vânzarea 
respectivelor terenuri au declarat că procedura vânzării a fost cea legală, şi-au asumat o, începând de la 
adoptarea hotărârii de Consiliu Local şi până la notar, fără că eu să fi intervenit în derularea ei. Primarul semnează 
ultimul pe documente, obligat de lege să ducă la îndeplinire hotărârile Consiliului Local. Nu Primarul vinde, ci 
Consiliul Local, nu Primarul le evaluează, ci evaluatorul profesionist acreditat. 
În cazul celorlalte două abuzuri, situaţia este identică: primarul nu a influenţat pe nimeni, nu a impus nimănui 
nimic, nu a primit şi nu a cerut nimic. Şi totuşi sunt acuzat şi condamnat pentru presupusă subevaluare făcută de 
nişte evaluatori profesionişti! 
În fapt, spun ce am mai spus, vina mea este una singură: am fost un lider neaservit şi incontrolabil pentru Servicii, 
ca atare o ţintă permanentă a Poliţiei Politice din România! 
În atare situaţie concluzia mea personală este una singură: mă felicit că am plecat dintr-o ţară în care justiţia 
poate şi achita şi condamnă o persoană în acelaşi timp, pentru exact aceiaşi acuzaţie, cu acelaşi obiect, dar în 
două dosare diferite! 
Asta-i ţara? Asta-i justiţie? Asta-i dreptate? 
Radu Ştefan Mazăre 
16.05.2018 
Madagascar" 
Tribunalul Constanţa a dispus, miercuri, condamnarea lui Radu Mazăre la trei ani şi şase luni de închisoare, 
respectiv la patru ani şi şase luni de închisoare, pentru înstrăinarea unor terenuri din staţiunea Mamaia la preţuri 
subevaluate. De asemenea, el a mai fost condamnat la pedeapsa închisorii de doi ani şi şase luni pentru că nu a 
luat măsura suspendării unor funcţionari publici. Instanţa a contopit pedepsele cu închisoarea stabilite şi i-a 
aplicat lui Radu Mazăre pedeapsa cea mai grea, de patru ani şi şase luni închisoare, la care se adaugă sporul de o 
treime din totalul celorlalte pedepse - de doi ani, în final el având de executat pedeapsa închisorii de şase ani şi 
şase luni, executare în regim de detenţie. 
În plus, în cazul său a fost luată şi pedeapsa complementară a interzicerii unor drepturi, între care şi cel de a 
ocupa o funcţie publică pe o perioadă de 5 ani, după executarea pedepsei principale. În acelaşi timp, Mazăre a 
fost achitat de acuzaţia de abuz în serviciu. 
Instanţa a mai dispus şi obligativitatea la plata către Primăria Constanţa a sumei de 774.552 lei, reprezentând 
salariile plătite funcţionarilor publici nesuspendaţi din funcţie. 
În acelaşi dosar a fost condamnată şi Sorina Gina Hortolomei Moscu, la data faptelor reprezentant al societăţilor 
comerciale SC Mehmetoglu SRL, SC Bulevard SA şi SC Millenium Global Development SA, cercetată pentru 
săvârşirea a două infracţiuni de spălare a banilor. În cazul ei instanţa a dispus condamnarea la doi ani şi 11 luni de 
închisoare, cu suspendare, cu un termen de încercare de patru ani şi 11 luni. 
În cazul celor trei societăţi al căror reprezentant era Sorina Gina Hortolomei Moscu, magistraţii Tribunalului 
Constanţa au dispus condamnarea acestora la plata unor amenzi penale, în cuantum de un milion de lei, precum 
şi pedeapsa complementară a interzicerii, pe perioade între un an şi trei ani, a dreptului de a participa, direct sau 
indirect, la procedurile pentru atribuirea contractelor de achiziţii publice prevăzute de lege. 
Instanţa de judecată a desfiinţat contractele de vânzare-cumpărare a terenurilor respective şi a dispus restabilirea 
situaţiei anterioare încheierii acestora, în sensul predării terenurilor libere de orice sarcini către Primăria 
Municipiului Constanţa şi restituirii preţului vânzării. Drept urmare, a respinsă cererea formulată de Primărie 
privind obligarea inculpaţilor la plata sumelor de 1.104.884,16 euro, 2.971.420 euro, reprezentând diferenţa între 
valoarea de vânzare a terenurilor şi preţul real al pieţei, întrucât s-a dispus anularea contractelor de vânzare-
cumpărare şi restabilirea situaţiei anterioare comiterii faptelor, precum şi cererea de obligare a lui Radu Mazăre la 
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plata sumei de 141.696,14 lei, reprezentând paguba produsă bugetului local prin nepunerea în executare a 
hotărârii judecătoreşti de punere în posesie cu privire la cele două terenuri. 
Radu Mazăre a mai fost obligat la plata sumei de 10.000 lei, iar ceilalţi inculpaţi la plata a câte 5.000 lei, cu titlu de 
cheltuieli judiciare avansate de către stat. 
Decizia instanţei nu este definitivă, având drept de apel în termen de 10 zile. 
Potrivit rechizitoriului întocmit de procurorii DNA Constanţa, la data de 12 octombrie 2004, Radu Mazăre, în 
calitate de primar al municipiului Constanţa, şi-a îndeplinit în mod defectuos atribuţiile de serviciu legate de 
corecta gestionare şi administrare a patrimoniului oraşului, cu ocazia vânzării, la un preţ derizoriu de 23,56 
euro/metrul pătrat, a unui teren în suprafaţă de 15.465,91 metri pătraţi, situat în staţiunea Mamaia. Conform 
procurorilor, prin aceasta el a provocat Primăriei Constanţa o pagubă de 1.104.884,16 euro şi totodată au fost 
obţinute foloase necuvenite cumpărătorului bunului. 
La data de 28 februarie 2007, primarul Constanţei şi-ar fi îndeplinit din nou în mod defectuos atribuţiile de 
serviciu vânzând, la un preţ modest, alte două terenuri aparţinând Primăriei Constanţa, unul în suprafaţă de 
11.890 metri pătraţi, iar celălalt de 502,81 de metir pătraţi, „faptă prin care a fost provocată municipiului 
Constanţa o pagubă de 2.971.420 euro şi totodată au fost obţinute foloase necuvenite cumpărătorului bunului”, 
arată procurorii în rechizitoriu. 
Concret, Radu Mazăre ar fi stabilit cu intenţie o valoare diminuată faţă de valoarea comercială reală pentru o 
suprafaţă de 11.890 metri pătraţi de teren, situată în intravilanul municipiului Constanţa, în staţiunea Mamaia, 
aparţinând domeniului privat al municipiului Constanţa, în cadrul unei acţiuni de vânzare a acestuia. Terenul 
respectiv a fost cumpărat de SC Mehmetoglu SRL, reprezentată legal de Sorina Gina Hortolomei-Moscu, inculpată 
şi ea în acelaşi dosar. 
La data de 31 mai 2007, Sorina Gina Hortolomei-Moscu şi SC Mehmetoglu SRL au dobândit, prin cumpărare, de la 
RAEDPP Constanţa, un alt teren, în suprafaţă de 502,81 metri pătraţi, cunoscând că preţul atribuit era cu mult 
diminuat faţă de valoarea comercială reală. Terenul respectiv a fost ulterior transferat societăţilor comerciale SC 
Bulevard SA (la data de 31.10.2007) şi SC Millenium Global Development SA (la data de 16.12.2010), 
reprezentante tot de Hortolomei-Moscu. Tranzacţiile respective s-au făcut prin creşterea succesivă a preţului, 
astfel încât SC Millenium Global Development SA a dobândit terenurile respective la o valoare aproximativ egală 
cu cea de piaţă, fiind disimulată provenienţa ilicită a acestora. 
De asemenea, Radu Mazăre mai este acuzat şi că, după trimiterea sa în judecată, în octombrie 2008, împreună cu 
Constantin Racu, Ramona Daniela Dospinescu, Ion Marica şi Nora Alina Chircă - dosar aflat pe rolul Curţii de Apel 
Bucureşti, primarul Constanţei, deşi avea obligaţia legală, nu a dispus suspendarea acestora din funcţiile publice 
pe care le deţineau în cadrul Primăriei Constanţa, faptă care a avut ca efect plata nelegală a drepturilor salariale 
către persoanele respective precum şi obţinerea unor foloase necuvenite pentru acestea. 
În acelaşi dosar, Radu Mazăre mai este acuzat şi de faptul că Primăria Constanţa nu a executat o hotărâre 
definitivă a instanţei. „în intervalul de timp dintre 17 martie 2009 - data rămânerii definitive a sentinţei civile nr. 
20821/20.11.2008 - şi până în prezent, inculpatul Radu Mazăre, cu ştiinţă, nu şi-a îndeplinit obligaţia care 
decurgea din funcţia de Primar al municipiului Constanţa privind predarea a două terenuri către proprietarul lor, 
care le cumpărase de la Consiliul Local Constanţa, omisiune care a avut ca urmare plata sumei de 141.696,14 lei, 
de la bugetul local, cu titlul de despăgubiri, precum şi un avantaj patrimonial pentru persoana care foloseşte, în 
prezent, fără drept cele două imobile”, se mai precizează în rechizitoriul procurorilor anticorupţie constănţeni. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ambasadorul Palestinei în România, RECHEMAT pentru consultări la Ramallah/ MAE palestinian: Participarea 
la recepţia din Israel, "gravă încălcare a rezoluţiilor ONU" 
Ambasadorul Palestinei în România, Fuad Kokaly, a fost rechemat la Ramallah pentru consultări, potrivit 
Ambasadei statului Palestina în România. 
Potrivit unui răspuns dat de Ambasada Palestinei în România la solicitarea MEDIAFAX, ambasadorul Fuad Kokaly a 
fost rechemat la Ramallah pentru consultări. "În acest moment nu putem decat sa va confirmam ca E.S. Dl. FUAD 
KOKALY - Ambasador Extraordinar si Plenipotentiar al Statului Palestina a fost rechemat la Ramallah pentru 
consultari", se arată în răspunsul remis MEDIAFAX. 
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Decizia vine în contextul în care România, Cehia şi Ungaria au blocat planurile de adoptare a unei declaraţii 
comune a Uniunii Europene prin care se condamnă mutarea Ambasadei SUA de la Tel Aviv la Ierusalim. 
Autoritatea Palestiniană a condamnat, sâmbătă, poziţia adoptată de cele trei state. 
MAE a anunţat, sâmbătă, că propunerea Serviciului European de Acţiune Externă de adoptare a unei declaraţii 
comune a Uniunii Europene cu privire la mutarea ambasadelor unor state membre de la Tel Aviv la Ierusalim, 
printre care şi România este una lipsită de echilibru, cu accent doar pe un element. 
Nelu Barbu, despre rechemarea ambasadorului Palestinei:Nu ştiu dacă premierul a fost informat sau nu 
Purtătorul de cuvânt al Guvernului, Nelu Barbu, a declarat, miercuri, că nu ştie dacă premierul a fost informat de 
faptul că ambasadorul Palestinei în România, Fuad Kokaly, a fost rechemat la Ramallah pentru consultări, potrivit 
Ambasadei statului Palestina în România. 
”Nu ştiu să răspund la această întrebare. Cât am fost eu în şedinţa de Guvern, nu. Dar nu ştiu dacă premierul a 
fost informat sau nu”, a declarat Nelu Barbu, întrebat dacă ministrul de Externe sau un alt reprezentant al MAE au 
informat-o pe Viorica Dăncilă de decizia statului palestinian. 
MAE palestinian: Participarea la recepţia din Israel, "gravă încălcare a rezoluţiilor ONU" 
Participarea reprezentanţilor României, Cehiei, Austriei şi Ungariei la recepţia organizată de Israel înaintea 
inaugurării ambasadei americane din Ierusalim constituie o "gravă încălcare a rezoluţiilor ONU", acuză Ministerul 
palestinian de Externe după chemarea la consultări a ambasadorilor. 
Autoritatea Palestiniană a anunţat miercuri chemarea la consultări a ambasadorilor din România, Cehia, Austria şi 
Ungaria, după ce aceste ţări au trimis reprezentanţi la o recepţie organizată de Israel duminică, cu o zi înaintea 
inaugurării ambasadei Statelor Unite din Ierusalim. 
Uniunea Europeană a refuzat să trimită reprezentanţi la această recepţie. 
"Participarea reprezentanţilor celor patru ţări la această recepţie constituie o încălcare gravă a dreptului 
internaţional şi a rezoluţiilor Naţiunilor Unite", a acuzat Ministerul palestinian de Externe, citat de AFP şi de 
cotidianul La Libre Belgique. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Premierul Israelului vine în România. Cele două guverne vor avea o reuniune comună la București 
Guvernele României şi Israelului vor avea o reuniune comună, la Bucureşti, în lunile următoare. În exclusivitate 
pentru TVR ministrul Turismului israelian a declarat că premierul Benjamin Netanyahu va veni în Romînia. 
Aflat în prima vizită oficială în țara noastră, ministrul Turismului a evocat  necesitatea organizării unor contacte la 
nivel de oameni de afaceri. 
Anul acesta cele două state aniversează 70 de ani de relații diplomatice comune. 
Astăzi oficialul israelian va avea o întrevedere cu premierul României Viorica Dancilă. 
„Cred că ceea ce ar trebui să facem anul acesta pentru a celebra cei 70 de ani de relaţii diplomatice ar trebui să 
facem ceea ce numim reuniunea G-G, a celor două guverne, şi cum ultima şedinţă comună a avut loc în Israel în 
2014, e rândul nostru să fim cei norocoşi şi să facem reuniunea anul acesta, în România. De altfel, acesta este 
mesajul cu care mă voi întoarce în Israel, mai ales că vrem să punem la punct o mulţime de cooperări bilaterale 
pe care vrem să le promovăm. O asemenea şedinţă comună va fi nu doar simbolică, ci în avantajul concret al 
ambelor ţări” - Yarin Levin. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 MApN organizează, joi, în toată ţara, ceremonii militare dedicate Zilei Eroilor. Unde se vor desfăşura 
evenimentele din Bucureşti 
Ministerul Apărării Naţionale organizează, joi, în toate marile garnizoane din ţară, ceremonii militare şi religioase 
dedicate Zilei Eroilor. 
În Bucureşti, vor avea loc mai multe manifestări. Astfel, la ora 10.00, la Cimitirul Israelit „Filantropia”, va fi 
organizată o ceremonie de depuneri de coroane de flori, la ora 10.30, la Cimitirul de onoare românesc Ghencea 
Militar se va desfăşura ceremonia militară intitulată „Rostirea solemnă a numelor eroilor români căzuţi în Primul 
Război Mondial”, la ora 12.00, vor avea loc ceremonii de depuneri de coroane de flori la Mormântul Ostaşului 
Necunoscut din Parcul Carol I, la Monumentul eroilor militari căzuţi în misiune în teatre de operaţii şi pe teritoriul 
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României, la Monumentul Eroilor Patriei (Universitatea Naţională de Apărare „Carol I”), la Cimitirul de onoare 
românesc Ghencea Militar şi la Cimitirul Eroilor Revoluţiei, iar la ora 15.00, la Mormântul Ostaşului Necunoscut 
(din Parcul Carol I) se va desfăşura ceremonia militară de „Rostire solemnă a numelor eroilor români căzuţi în 
Primul Război Mondial”. 
"În acest an, Ziua Eroilor coincide cu sărbătorirea a 95 de ani de la amenajarea, în Parcul „Carol I”, a Mormântului 
Ostaşului Necunoscut - simbol al sacrificiului şi dăruirii pentru făurirea României Mari, moment aniversar, de 
asemenea, marcat în acest cadru solemn", arată ministerul Apărării Naţionale, într-un comunicat de presă remis 
MEDIAFAX. 
Manifestări dedicate Zilei Eroilor vor avea loc şi la Buzău. Joi, între orele 08.00 şi 16.00, în faţa sediului Diviziei 2 
Infanterie „Getica” va fi organizată o expoziţie de armament şi tehnică militară, de la ora 12.00, va avea loc 
ceremonia militară şi religioasă de reinaugurare a Cimitirului Eroilor, iar de la ora 13.00 va fi organizată o defilare 
militară pe traseul Cimitirul Eroilor, Bulevardul Calea Eroilor, sediul Diviziei 2 Infanterie „Getica”. Astfel, peste 850 
de militari români şi străini - din Austria, Bulgaria, Germania, Italia şi Republica Moldova vor defila pe nou 
inaugurata Cale a Eroilor din municipiul Buzău. 
De asemenea, depuneri de coroane şi jerbe de flori se vor desfăşura, cu sprijinul reprezentanţelor diplomatice ale 
României, la cimitirele şi monumentele/operele comemorative dedicate ostaşilor români din Armenia, Austria, 
Belgia, Bulgaria, Cehia, Franţa, Germania, Federaţia Rusă, Republica Moldova, Polonia, Slovacia şi Ungaria. 
Peste 330.000 de militari români şi-au pierdut viaţa în urma acestei conflagraţii mondiale, iar aproximativ 76.000 
au rămas invalizi. Acestora li se adaugă victimele din rândul populaţiei civile, răpuse de boli, foamete sau 
executate de trupele de ocupaţie. 
În toate lăcaşele de cult se vor trage clopotele la ora 12.00, iar în instituţiile publice şi unităţile de învăţământ se 
va păstra un moment de reculegere în semn de omagiu pentru eroii patriei. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 România va primi cea mai nouă configuraţie Patriot, cea folosită şi de armata SUA 
Compania americană Raytheon va livra României cea mai nouă configuraţie a sistemului de rachete Patriot, cea 
care este folosită şi de Armata Statelor Unite, iar specialiştii români vor avea şansa de a contribui în viitor la 
optimizarea şi modernizarea acestui sistem, în contextul în care Europa se confruntă cu provocări de securitate 
fără precedent de la căderea Zidului Berlinului, în 1989, a declarat miercuri country managerul Raytheon, Mike 
Ellison, în cadrul unei conferinţe de presă organizate cu ocazia expoziţiei internaţionale Black Sea Defense & 
Aerospace (BSDA) 2018. Ministrul Apărării, Mihai Fifor, şi ambasadorul Statelor Unite, Hans Klemm, au participat 
miercuri la deschiderea BSDA 2018. 
BSDA 2018 este o expoziţie şi conferinţă internaţională dedicată industriei aeronautice, apărării, securităţii 
naţionale, securităţii cibernetice şi securităţii private, care are loc în Bucureşti în perioada 16-18 mai. 
La eveniment participă jucători importanţi din industria de apărare la nivel global, precum Airbus, MBDA, 
Raytheon, Fincantieri, Thales şi Rheinmetall. 
În luna martie, Raytheon a anunţat că a emis o cerere de ofertă către compania românească Aerostar pentru a 
obţine mai multe informaţii despre piesele care ar putea fi fabricate la Bacău pentru radarul Patriot, parte din 
sistemul de rachete Patriot. 
Miercuri, Ellison a ţinut să precizeze că România va primi cea mai nouă configuraţie Patriot, iar sistemul este în 
mod constant îmbunătăţit. 
„Patriot a fost proiectat pentru a fi constant modernizat şi îmbunătăţit astfel încât să răspundă ameninţărilor 
cele mai avansate. (...) România va deţine cea mai nouă configuraţie, cea folosită şi de Armata Statelor Unite”, 
a spus Ellison. 
El a precizat că România va primi sisteme de apărare antiaeriană şi anti-rachetă absolut noi, care vor avea 
componente hardware şi software adăugate în 2017. Totodată, el a subliniat că Armata Statelor Unite s-a angajat 
să folosească sistemul până cel puţin în 2048. 
În plus, o delegaţie a României va participa, alături de alte 14 delegaţii naţionale, la o întâlnire la nivel înalt care va 
avea loc în luna mai în Statele Unite ale Americii. Specialiştii românii vor lucra, alături de experţi în apărare 
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aeriană din toată lumea, la optimizarea sistemelor Patriot. Aceste ţări formează Parteneriatul Patriot, calitatea de 
membru în acest club venind automat o dată cu achiziţia unui sistem Patriot. 
„Cele 15 ţări membre mai cooperează şi în ceea ce priveşte finanţarea şi informaţiile şi, de asemenea, votează 
pentru implementarea celor mai noi serii de inovaţii tehnice”, au transmis reprezentanţii Raytheon. 
În luna martie a acestui an, Polonia a devenit al 15-lea membru al parteneriatului, iar Congresul Statelor Unite a 
fost notificat oficial că şi Suedia intenţionează să cumpere Patriot. 
Ellison a subliniat că această colaboare dintre România şi Raytheon are un rol esenţial în întărirea flancului estic al 
NATO, în contextul în care Europa se află într-un moment foarte delicat. 
„Europa se confruntă, în prezent, în domeniul securităţii, cu cele mai mari provocări de la căderea Zidului 
Berlinului, în 1989”, a spus Ellison. 
În decembrie, Mihai Fifor a declarat că România a făcut plata pentru primul sistem de rachete Patriot. Fifor a 
subliniat că Armata Română nu face shopping cu banii de la buget, în contextul în care încearcă să aducă sume cât 
mai mari în industria de apărare printr-o cooperare cât mai strânsă la nivel industrial cu producătorii de 
armament. 
Costul de achiziţie a primului sistem Patriot se ridică la 910,1 milioane de dolari americani, inclusiv TVA, iar 
valoarea totală estimată a contractului este de 4,64 miliarde de dolari, inclusiv TVA. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 A murit regizorul Lucian Pintilie 
Regizorul Lucian Pintilie, în vârstă de 84 de ani, a murit, miercuri seară, la Spitalul Elias din Capitală, a declarat, 
pentru MEDIAFAX, purtătorul de cuvânt al unităţii sanitare, dr. Silvius Negoiţă. 
Potrivit unui comunicat de presă transmis miercuri seară de către reprezentanţii Spitalului Elias din Capitală, 
regizorul Lucian Pintilie, în vârstă de 84 de ani, s-a internat pe 13 mai la Spitalul Universitar de Urgenţă Elias, în 
stare foarte gravă în contextul acutizării unor afecţiuni cronice. El a fost admis în secţia de Terapie Intensivă unde 
a necesitat investigaţii medicale, monitorizare şi tratament de specialitate. 
Regizorul a murit miercuri, în jurul orei 21.00. 
Lucian Pintilie s-a născut pe 9 noiembrie 1933 în Tarutino, Basarabia. A absolvit Institutul de Artă Teatrală şi 
Cinematografică din Bucureşti. A montat o serie de spectacole la Teatrul Bulandra din Bucureşti, printre care se 
pot enumera câteva spectacole antologice precum "Copiii soarelui" (1961), "Proştii sub clar de lună" (1962), 
"Cezar şi Cleopatra" (1963), "Biedermann şi incendiatorii" (1964), "Inima mea e pe înălţimi" (1964), "D'ale 
carnavalului" (1966), "Livada cu vişini" (1967), "Revizorul" (1972) - spectacol interzis de cenzură după cea de-a 
treia reprezentaţie. După scandalul interzicerii piesei "Revizorul", Lucian Pintilie a primit un paşaport şi a fost lăsat 
să plece din ţară. Acesta a plecat la Paris în 1973. În 1973, a realizat la Televiziunea iugoslavă filmul "Salonul nr. 6", 
după nuvela omonimă a lui Cehov. 
În 1979 a filmat în România "De ce trag clopotele, Mitică", după un scenariu propriu pornind de la piesa "D'ale 
carnavalului", film interzis vreme de peste zece ani, până în 1990. 
După 1990, a revenit în ţară şi a realizat o serie de filme, proiecte mai vechi, pe care nu le dusese la bun sfârşit din 
pricina intervenţiei cenzurii. Toate sunt coproducţii româno-franceze precum "Balanţa" (1992), adaptarea 
romanului omonim al lui Ion Băieşu, a doua ecranizare după un alt film, "Mere roşii", în regia lui Alexandru Tatos, 
"O vară de neuitat" (1994), adaptare a nuvelei "Salata" din romanul fluviu "Cronică de familie", de Petru Dumitriu, 
"Prea târziu" (1996), scenariul de Răzvan Popescu, "Terminus Paradis" (1998) , "După-amiaza unui torţionar" 
(2000), "Niki Ardelean, colonel în rezervă" (titlul francez: "Niki et Flo"), scenariul şi dialogurile Răzvan Rădulescu 
sau "Tertium non datur"(2006), un scurt metraj realizat prin adaptarea nuvelei lui Vasile Voiculescu, "Capul de 
zimbru". 
Lucian Pintilie a fost omagiat în iulie 2008, la Varşovia, printr-o secţiune de autor, în cadrul Festivalului 
internaţional de film "Vara Filmelor". Astfel, în cadrul festivalului, a fost prezentat un portret artistic "Lucian 
Pintilie", iar timp de o săptămână, la cinematograful de artă "Luna" din centrul Varşoviei, au fost prezentate 
majoritatea peliculelor regizorului: "Duminică la ora 6", "Reconstituirea", "De ce trag clopotele, Mitică", "Balanţa", 
"O vară de neuitat", "Prea târziu", "Terminus Paradis", "După-amiaza unui torţionar" şi "Tertium non datur". 
(Sursa: Mediafax) 
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 Summitul dintre Donald Trump și Kim Jong Un, sub semnul incertitudinii 
Incertitudine în privința summitului așteptat de întreaga planetă dintre Donald Trump și Kim Jong Un. 
Președintele SUA nu are un răspuns clar, iar oficiali de la Casa Alba evoca posibilitatea ca  summitul să aibă loc, 
dar nu par îngrijorați dacă nu se va întâmpla. Phenianul a anulat întâlnirea dintre liderii din Nord și din Sud după 
ce în regiune s-au desfășurat exerciții militare americano-sud coreene. 
Președintele Trump a comentat subiectul in Biroul Oval, într-o întâlnire cu președintele Uzbekistanului. 
A admis ca nu este clar dacă summitul planificat cu Kim Jong-Un va avea totuși loc și a spus că va insista pe 
denuclearizarea peninsulei coreene. 
Răspunsul sau contrastează cu optimismul de acum câteva zile, când l-a lăudat pe Kim Jong Un pentru eliberarea 
celor 3 americani și aprecia ca summitul va produce ceva foarte semnificativ. 
Comentariile vin după ce Phenianul a amenințat că summitul de luna viitoare ar putea fi anulat din cauza 
exercițiilor militare desfășurate in Coreea de sud. 
Acestea au fost calificate ca fiind, citam, "extrem de provocatoare". SUA și Coreea de sud declara că exercițiile 
sunt defensive, destinate antrenării piloților. 
Sunt implicate peste 100 de avioane de luptă, inclusiv bombardiere B52. 
În plus, Phenianul nu vrea sa fie constrâns sa renunțe în mod unilateral la arsenalul sau nuclear, iar ministrul 
adjunct de Externe a legat acest lucru de posibilitatea desfășurării summitului. 
Seulul vrea sa joace in continuare rolul de mediator activ. Președintele Trump îl va primi săptămâna viitoare la 
Casa Alba pe omologul sau din Coreea de Sud pentru a discuta despre summitul de la Singapore cu Kim Jong Un. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Cezar Preda, sancționat de APCE pentru încălcarea gravă a codului de etică. Există suspiciuni de corupție 
Adunarea Parlamentară a Consiliului Europei (APCE) i-a sancţionat miercuri pe fostul său preşedinte, spaniolul 
Pedro Agramunt, şi pe alţi trei membri - din Azerbaidjan, Spania şi România - pentru încălcarea gravă a codului 
de etică, relatează dpa. 
În baza sancţiunilor impuse, Agramunt - care a demisionat în octombrie anul trecut din postul de preşedinte al 
Adunării - va rămâne membru al APCE, dar drepturile îi vor fi restrânse pentru o perioadă de zece ani. Restricţii 
similare, dar pentru o perioadă de doi ani, au fost decise şi în cazul celorlalţi trei membri. 
Un raport independent realizat de o comisie de anchetă formată din trei magistraţi a stabilit cu câteva săptămâni 
în urmă că există „suspiciuni puternice” în sensul că Agramunt a luat parte la „activităţi de corupţie”. 
Ancheta a pornit de la acuzaţii că Azerbaidjanul a exercitat o influenţă nepotrivită asupra APCE pentru a minimiza 
criticile acesteia în ce priveşte alegerile şi presupusele abuzuri împotriva drepturilor omului din fosta republică 
sovietică din Caucaz. Conform criticilor săi, Agramunt a împiedicat eforturile de a investiga aceste acuzaţii. 
Raportul magistraţilor a consemnat că 15 foşti şi actuali membri ai APCE au încălcat codul de etică al forului în 
acest caz. 
Azerbaidjanul face obiectul primei proceduri disciplinare a CoE împotriva unui stat membru, declanşată în 
legătură cu refuzul său de a-l pune în libertate pe disidentul Ilgar Mammadov, în pofida unei decizii în acest sens a 
Curţii Europene pentru Drepturile Omului (CEDO), mai menţionează dpa. 
Agenţia spaniolă de presă EFE a relatat la 26 aprilie că mai mulţi actuali şi foşti membri ai APCE sunt bănuiţi că au 
fost „cumpăraţi” de autorităţile din Azerbaidjan în schimbul votului lor, în ianuarie 2013, împotriva unui raport 
care denunţa situaţia deţinuţilor politici din această fostă republică sovietică - aşa-zisul scandal „Caviargate”. 
Pedro Agramunt a fost nevoit să demisioneze anul trecut în octombrie din postul de preşedinte al APCE în urma 
unui alt scandal declanşat de o călătorie controversată pe care a efectuat-o în Siria, unde s-a întâlnit cu 
preşedintele Bashar al-Assad. 
(Sursa: Agerpres) 
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